

အရိုးစု ၃၀၀ တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားအပ်သော ဤခန္ဓာကိုယ်သည် အဆန်းတကြယ်ပြုလုပ်အပ်သော အရုပ်နှင့်တူ၏။ နာကျင် တတ်သောသဘောရှိ၏။ ယင်းခန္ဓာကိုယ်သည် ကုန်ဆုံး ပျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်ရ၏။ အမြဲတည်ခြင်းသည် မရှိချေ။ (ခန္ဓာကိုယ်သည် ကုန်ဆုံးပျက်စီး၍ အတည်မဲ့သောသဘောရှိ သဖြင့် မစွဲလမ်း မနှစ်သက်အပ်ချေ။)

ဧရာဝင်(မေပဒ-၁၄၇)

အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းအပေါ် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက် အာခါ မိုဟာ ဆီနာ ပါတိုင်း တဲ့ချို ဟွန်ဆင်နှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစွစ် ရှိတ်ဟာဆီနာ တို့က ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သတိပြုလှမ်းပေးပို့

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းအပေါ် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ထံသို့ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက် အာခါ မိုဟာ ဆီနာ ပါတိုင်း တဲ့ချို ဟွန်ဆင်နှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစွစ် ရှိတ်ဟာဆီနာ တို့ထံမှ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သတိပြုလှမ်းပေးပို့ခဲ့သည်။

အဆိုပါသတိပြုလှမ်းပေးမှုမှာ -

**နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ထံသို့ ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ်
ဆမ်ဒက် အာခါ မိုဟာ ဆီနာ ပါတိုင်း တဲ့ချို ဟွန်ဆင် ထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတိပြုလှမ်းပေးမှု**

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ပြည်သူများ၏ကိုယ်စား မိမိအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(NLD)ပါတီမှ ထပ်မံ အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့ခြင်းအတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါအောင်မြင်မှုရလဒ်သည် အဆွေတော်၏

ဦးဆောင်မှုနှင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ မှန်ကန်သောမူဝါဒအပေါ် ပြည်သူများ၏ ယုံကြည်မှုနှင့် ထောက်ခံမှု တို့ကို ထင်ဟပ်ပြသလျက်ရှိပါကြောင်း၊

အဆွေတော်၏ဦးဆောင်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ သိသာထင်ရှားစွာ တိုးတက်မှု ရရှိလျက်ရှိပါကြောင်း၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ အစိုးရသစ်သက်တမ်းကာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ သာယာဝပြောမှုတို့ကို ဖော်ဆောင်ပေးမည့် ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများအား ဆက်လက်မြှင့်တင်သွား နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊

မိမိအနေဖြင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့အကြား ရှိရင်းစွဲ ကောင်းမွန်သည့်ဆက်ဆံရေးနှင့် အကျိုး ဖြစ်ထွန်းစေမည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများနှင့် အာဆီယံ အသိုက်အဝန်း၏ ဘုံအကျိုးစီးပွား အတွက် အဆွေတော်နှင့် နီးကပ်စွာပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊

အဆွေတော် ကျန်းမာရွှင်လန်းစေရန်နှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အောင်မြင်မှုများ ရရှိစေရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ □

ပြည်ပနိုင်ငံများရောက် မြန်မာသင်္ဘောသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ တွေ့ရစဉ်။

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈

နိုင်ငံတကာခရီးသည်တင်လေယာဉ်များ ပျံသန်းမှုယာယီရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာသင်္ဘောသား ၁၆၃ ဦးအား ဟန့်ငြိမ်းမြို့ရှိ မြန်မာသံရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသားများအဖွဲ့ချုပ်နှင့်

သက်ဆိုင်ရာ သင်္ဘောကုမ္ပဏီများမှ ပူးပေါင်းစီစဉ်သည့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေကြောင်း(MAI) စင်းလုံးငှား ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ညနေ ၆ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေ ချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။ စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၅ သို့ ✦

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

ရန်ကုန်မိုးပျံအမြန်လမ်းနှင့်
ရန်ကုန်မြို့တော် အပြင်ပတ်လမ်းစီမံကိန်း
ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ စတုတ္ထအကြိမ်
အစည်းအဝေး ကျင်းပ

စာမျက်နှာ » ၄

အိမ်မက်တက္ကသိုလ်

စာမျက်နှာ » ၆

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် ပညာရည်နို့
သောက်စို့ခဲ့ကြသည့် စာပေ၊ ဂီတ၊ အနုပညာ
ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ၏
အမှတ်တရများ

စာမျက်နှာ » ၈

KBZ BANK

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by **World Finance** | Awarded by **Euromoney** | Awarded by **The FinanceAsia**

အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီသို့ ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀၀ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(National League for Democracy)မှ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီသို့ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀၀ လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကျင်းပရာ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီအတွင်းရေးမှူး(၂)၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးက လက်ခံခဲ့သည်။



ရှေ့တန်းမှ ဆောင်ရွက်နေသူများအားလုံး၏ကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့် နှီးနှွယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်းကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေ စနစ်တကျတပ်ဆင်ကြရေး လူထုကျန်းမာရေး အသိပညာ လေးလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်ကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့်

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါစီမံချက်လုပ်ငန်းများတွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ ရွေးကောက်ခံလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့်လည်း တတ်နိုင်သမျှ ပါဝင်ကူညီကြပါရန် သဘာပတိကြီးက မေတ္တာရပ်ခံပေးစေလိုပါကြောင်း၊ ရောဂါကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကင်းသက်ကို ဖြတ်တောက်ပြီး ထိရောက်စွာ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်နိုင်မှသာ စီးပွားရေး၊ ပညာရေးနှင့် လူမှုရေးလုပ်ငန်းများကို ပုံမှန်အနေအထားအတိုင်း အမြန်ဆုံး ပြန်လည်လုပ်ကိုင်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် အဆိုပါစီမံချက်သည် ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးအတွက် အရေးကြီးသော စီမံချက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာကျင့်သုံးပါက ရောဂါကူးစက်မှုများ အချိန်တိုအတွင်း ကျဆင်းသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

လွှဲပြောင်းပေးအပ်
ထို့နောက် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီသို့ လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀၀ အား အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် သဘာပတိအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းထိန်နှင့် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာမျိုးညွှန်တို့က ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ သင်တန်းကျောင်းများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု မပြန့်ပွားစေရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန သင်တန်းကျောင်း/ဌာနငယ် များတွင် စောင့်ရှောက်ထားရှိသော ကလေးများ၊ အမျိုးသမီးများ၊ ဝန်ထမ်းများ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု မပြန့်ပွားစေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးများ၊ သင်တန်းကျောင်း၊ ဌာနငယ်ကျောင်းအုပ်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးပညာပေးခြင်း ဖြစ်ပွားစဉ်ကာလအတွင်း သင်တန်းကျောင်း/ဌာနငယ်များတွင် ကြိုတင်ကာကွယ်မှုများကို ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများ၊ သင်တန်းသားများ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များကို စံလုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များဖြင့် စနစ်တကျလိုက်နာနိုင်ရန် ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခု ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးအတွင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျိုက်ပိုင်း၊ လူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်မှစတင်၍ ကလေးများ ဖျားနာခြင်း၊ နေမကောင်းဖြစ်ခြင်းများကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဝန်ထမ်း ၁၁ ဦးနှင့် ကလေး ၂၉ ဦး တို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ကျန်ရှိဝန်ထမ်းများနှင့် ကလေးများ အားလုံးကိုလည်း စစ်ဆေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရောဂါပိုးကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အထူးကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန်လိုပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးမှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း၊ ယခုကာလအတွင်း သင်တန်းကျောင်း/ဌာနငယ်များတွင် သတ်မှတ်ထားသော အသွားအလာကန့်သတ်မှုများကို လိုက်နာကြစေရန် ဝန်ထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများကို နားလည်သဘောပေါက်အောင် ရှင်းပြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းကျောင်းများတွင် ဝန်ထမ်းများ၊ ကလေးများ ပေးရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများ၊ မိသားစုများနှင့် ကလေးများ၏ စိတ်ဓာတ်ခွန်အားရရှိစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

✦ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ
ထို့ပြင် တောင်အာဖရိကနိုင်ငံနှင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံတို့တွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာသင်တန်းကျောင်းများအတွက် ရည်ရွယ်လျက် ပရိတ်သုံးရုံးများဖြင့် မြန်မာသံရုံး၊ ဘရာဇီးလျားဖြင့် မြန်မာသံရုံးနှင့် ဂီယာဒါမြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်သည့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်း ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် မြန်မာသင်တန်းသား ၁၃၉ ဦးအား အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စု ဒုတိယမြို့မှတစ်ဆင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ည ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။
၎င်းတို့ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးရေး၊ သီးသန့်စီစဉ်ပေးသည့်နေရာ / သတ်မှတ်ဟိုတယ်များ၌ အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက်နှင့် နေအိမ်တွင် အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက် နေထိုင်စေရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့မှ သက်ဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။
ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာသင်တန်းကျောင်းများ အား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရန် Coronavirus Disease 2019(COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများရှိ မြန်မာသံရုံးများ၊ သင်တန်းကျောင်းများ / အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပန်းတနော်မြို့၌ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းနှင့် မြစ်စီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရန် ရွေးချယ်သတ်မှတ်

ပန်းတနော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတနော်မြို့နယ်တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းနှင့် မြစ်စီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အခြေခံမူများနှင့်အညီ ရွေးချယ်နိုင်ရန် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။
ပန်းတနော်မြို့နယ်တွင် ကျေးရွာအုပ်စု ၅၆ အုပ်စုရှိပြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပန်းတနော်မြို့နယ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် မြစ်စီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကျေးရွာ (၂) ယူနစ်နှင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်းကျေးရွာ ၅၆ ရွာအား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ်တာဝန်ရှိသူများဖြင့် သတ်မှတ်လမ်းညွှန်ချက်များအတိုင်း ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



အိပ်မက်တက္ကသိုလ်

ပုညခင်

တစ်ခါက ဧရာဝတီမြစ်ကြီး၏ မြစ်ခွဲလေးတစ်ခုနဲ့ဘေးက ဖြူငယ်လေးတစ်ခုတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တက်ချင် စောဖြင့် မျှော်မောခဲ့ရသော မိန်းကလေးတစ်ယောက် ရှိခဲ့ဖူးလေသည်။

ကျွန်မ၏တက္ကသိုလ်အိပ်မက်သည် တက္ကသိုလ် နောက်ခံဝတ္ထုများမှ အစပျိုးခဲ့သည်ဟု ဆိုကောင်း ဆိုနိုင်ပါသည်။ စာဖတ်ဝါသနာပါသော ကျွန်မသည် အလယ် တန်းကျောင်းသူဘဝကပင် တက္ကသိုလ်နောက်ခံဝတ္ထု များကို စွဲစွဲလမ်းလမ်းဖတ်ခဲ့သည်။ ရန်ကုန်မြို့ကြီးကို မရောက်ဖူးသည့်တိုင် အင်းလျားကန်၊ သစ်ပုပ်ပင်၊ ဂျပံဆင်၊ အမိပတ်လမ်းမနှင့် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ တို့သည် ကျွန်မနှင့်မစိမ်းမ။ တက္ကသိုလ်နောက်ခံဝတ္ထုများက ကျွန်မကို တက္ကသိုလ်ထဲက အထင်ကရနေရာများနှင့် မိတ်ဆက်ပေးသည်။ တက္ကသိုလ်မှာပွင့်သည့် ကံကော်၏ ရန်နှင့် စိန်ပန်း၏ နီစွေးသောအလှကိုပင် အဝေးက လှမ်း၍ ခံစားနိုင်သေးသည်။ တက္ကသိုလ်သည် ပညာ သင်ကြားရာသာမက အနုပညာအရပ်တို့ပေါက်ဖွား ရာနေရာလည်းဖြစ်ပေရာ အနုပညာတွင်ပျော်ဝင်ညွတ် နူးသောကျွန်မအတွက်တော့ တပ်မက်ဖွယ်နယ်မြေ ဖြစ်လို့နေခဲ့သည်။ ကျွန်မဆယ်တန်းအောင်လျှင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တက်မည်။ တက္ကသိုလ်တက်ရင်း စာတွေရေးမည်။ ပြီးတော့ တက္ကသိုလ်တွင် ဆရာမ ပြန်လုပ်မည်။ စာလည်းသင်၊ စာလည်းရေးမည်။ ဒါက ကျွန်မ၏ ထက်သန်သောရည်မှန်းချက်ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ကျွန်မက စာတော်သည်။ ကျွန်မမိဘများကလည်း စီးပွားရေးပြေလည်ကြသည်။ ထို့ကြောင့်ပင် တက္ကသိုလ် သို့ မရောက်နိုင်စရာလည်း ဘာအကြောင်းမှမရှိဟု လောကဓံကို နားမလည်သေးသော မိန်းမငယ်လေးက တွေးခဲ့ပါသည်။

၁၉၉၁ ခုနှစ်။

ကျွန်မ ဆယ်တန်းအောင်ခဲ့ပြီ။

နှစ်ချင်းပေါက် အောင်သည့်အပြင် အင်္ဂလိပ်စာနှင့် သမိုင်း ဂုဏ်ထူးနှစ်ဘာသာဖြင့်အောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရှစ်တန်းတုန်းက ဂုဏ်ထူးသုံးဘာသာဖြင့်အောင်ခဲ့သော ကြောင့် သိပ္ပံတွဲရခဲ့သော်လည်း ဘာသာစကားနှင့် သမိုင်း ကို စိတ်ဝင်စားသော ကျွန်မက အင်္ဂလိပ်စာ နှစ်ဘာသာ၊ မြန်မာစာ နှစ်ဘာသာနှင့် သမိုင်းဘာသာတွဲများပါသည့် စိတ်ကြိုက်မြန်မာစာတွဲကို ပြောင်း၍ယူခဲ့သည်။ ထိုဘာသာတွဲကိုယူလျှင် ဆယ်တန်းမှာ ဂုဏ်ထူးတွေ ဘယ်လောက်ပါပါ ပေါ်ပြုလာဖြစ်လှသော ဆေး တက္ကသိုလ်ကိုတက်ခွင့်မရှိပါ။ သို့သော် ဘာဖြစ်သေးလဲ။



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ။ ဓာတ်ပုံ-မြင့်မောင်မောင်

ကျွန်မဆေးတက္ကသိုလ်မတက်ချင်ပါ။ ဝါသနာမပါသည့် ပညာကို မသင်ချင်ပါ။ ကျွန်မဝါသနာပါရာကို သင်ယူရန် ကျွန်မတက်ချင်လှသော တက္ကသိုလ်ကိုတက်ရလျှင်ဖြင့် ကျွန်မ၏အိပ်မက်တို့ ပြည့်ဝရပေတော့မည်။

ထိုခေတ်ကာလ ၁၉၉၁ ခုနှစ်က အင်္ဂလိပ်စာမေဂျာကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှာပင် သင်ကြားရမည်ဖြစ်ရာ ဧရာဝတီ တိုင်းရှိ ဖြူငယ်လေးမှာနေထိုင်သော ကျွန်မက အင်္ဂလိပ်စာ မေဂျာလျှောက်ထားခဲ့၏။ မကြာခင်မှာပင် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်မှာ အင်္ဂလိပ်စာမေဂျာ သင်ယူခွင့်ကျလာခဲ့သည်။ ကျွန်မလောက် ပျော်သူမရှိပြီ။ ကျွန်မလိုပင် စာဖတ် ဝါသနာပါသည့် ကျွန်မချစ်သော သူငယ်ချင်းကလည်း ကျွန်မနှင့်အတူ တက္ကသိုလ်တက်မည်ဖြစ်ရာ ကျွန်မတို့သည် တက္ကသိုလ်အကြောင်းပြောရင်း စိတ်ကူးယဉ်လို့မဆုံး။ သို့သော်လည်း လောကဓံဆိုသော အုတ်တံတိုင်းက ကျွန်မနှင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြားမှာ စည်းခြားလို့နေခဲ့ပါ သည်။ ကျွန်မမိဘများမှာ ကျွန်မကို တက္ကသိုလ်ထားရန် မတတ်နိုင်ကြတော့ပြီ။ ကျွန်မကား ချက်ချင်းအားမလျှော့။ ဓာတ်ပုံဆိုင်တစ်ဆိုင်တွင်ဓာတ်ပုံရိုက်သွားသင်သည်။ ကျွန်မ တက္ကသိုလ်ထဲမှာ ဓာတ်ပုံရိုက်ကာ ကျောင်းစရိတ်ရှာရင်း

ကျောင်းတက်မည်။ သို့သော် ..တဖြည်းဖြည်းနှင့်ပင် ကျွန်မ သည် သမီးကြီးဖြစ်သော ကျွန်မတာဝန်ကို သိမြင်လာသည်။ တက္ကသိုလ်အိပ်မက်ကိုစွန့်လျက် ကျောင်းဆရာမအလုပ် ဝင်ရန် ဆုံးဖြတ်လိုက်သည်။ အဲဒီနောက် အဝေးသင် တက္ကသိုလ်ပြောင်းရန် ရန်ကုန်မြို့ကြီးသို့သွားခဲ့ရသည်။ ထိုခရီးကတော့ လွမ်းဖွယ်ခရီးပါပင်။ ထိုအချိန်က ကျွန်မ၏ဇာတိ ကျောင်းကုန်းမြို့ကလေးမှ ရန်ကုန်သို့ သွားရာလမ်းတွင် ဇက်ရေယာဉ်များဖြင့် ဧရာဝတီမြစ်ကို တစ်ကြိမ်၊ လှိုင်မြစ်ကိုတစ်ကြိမ် ဖြတ်ကူးရသည်။ မနက် လေးနာရီထွက်သည့် ဒိုင်နာကားဖြင့်လိုက်သွားလျှင် ညနေ လောက်မှ ရန်ကုန်ရောက်နိုင်သည်။ ဇက်စောင့်ရလျှင် စောင့်ရသလို ခရီးဖွင့်သည်။ ဤခရီးသည် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်တက်ဖို့သွားရသည့်ခရီးမဟုတ်။ မတက်တော့ ကြောင်း သွားရောက်တင်ပြရမည့်ခရီးဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ပင် လမ်းတစ်လျှောက်လုံး စိတ်နှလုံးပန်းလျနေခဲ့ရသည်။

ရန်ကုန်ရောက်ပြီး နောက်တစ်နေ့တွင် အဝေးသင် တက္ကသိုလ်ဝင်ထဲသို့သွားပြီး ဆောင်ရွက်စရာရှိတာ ဆောင်ရွက်ရသည်။ ကျွန်မဝါသနာပါသည့် မြန်မာစာ မေဂျာကို လျှောက်ဖြစ်ခဲ့သည်။ ဧရာဝတီတိုင်းမှာနေသူမို့

ပုသိမ်တက္ကသိုလ်မှာပင် တက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဆောင် ရွက်ဖွယ်ကိစ္စများအပြီး ပြန်ခါနီးတစ်ရက်မှာတော့ ကျွန်မ မတက်နိုင်တော့ပြီဖြစ်သော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီး ကို သွားရောက်နှုတ်ဆက်ခဲ့ပါသည်။ ထိုစဉ်က အမိပတ် လမ်းပေါ် လျှောက်ကြည့်ခဲ့သော်လည်းကျွန်မ၏ခြေလှမ်း များကား အားငယ်စိတ်ဖြင့် နှမ်းလျနေခဲ့လေသည်။

၂၀၀၅ ခုနှစ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်

ကျွန်မသည် ကျွန်မ၏ ဝတ္ထုစာမူများဖြင့်ဝယ်ယူ ထားသည့် အဖြူရောင်ဆလွန်းကားလေးကိုကိုယ်တိုင် မောင်းကာ အမိပတ်လမ်းမဘက်သို့ ချိုးကွေ့ဝင်လာခဲ့သည်။ အမိပတ်လမ်းမထဲကတွင် စိန်ပန်းနီတို့ပျံ့ကျလျက်။ အမိပတ်လမ်းမထဲပို၍ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းကြီးကား နံနက် ခင်းနှင်းမြူများအောက်တွင် ထည်ဝါစွာဆီးကြိုလျက်။ ကျွန်မကားကို တောင်ငူဆောင်ဘက်သို့ ချိုးကွေ့ မောင်းနှင်လာပြီး ကင်နိုတင်းရှိဆိုင်များကို ဖြတ်ကျော်ကာ တောင်ငူဆောင်ရှေ့ ဦးချစ်ဆိုင်အနီး ကားပါကင်မှာ ရပ်လိုက်သည်။ ပြီးတော့ ရာမညဆောင် စာသင်ခန်းဘက် သို့ လမ်းလျှောက်ဝင်ခဲ့လေသည်။ စာမျက်နှာ ၇ သို့ ၀



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ အထင်ကရတစ်ခုဖြစ်သည့် ဂျပံဆင်ဘုရားကျောင်း။ ဓာတ်ပုံ-မြင့်မောင်မောင်

တက္ကသိုလ်အိပ်မက်က ပူဇွန်ဆဲဖြစ်ရာ ကျွန်မဘဝမှာ တစ်ကြိမ်တစ်ခါပဲဖြစ်ဖြစ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ရင်ခွင်ကို ခိုဝင်ခွင့်ရရန်ရောက်ရှိလာခဲ့ရပါသည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သည် လွန်ခဲ့သော ၁၄ နှစ်က သူ မထွေးပိုက်လိုက်ရသော မိန်းကလေး၏ နှလုံးသားကို နားလည်စွာဆီးကြို ထွေးပွေ့လိုက်သည်။ ကံကော်ပွင့်ချိန်၌ ကံကော်ရန်ကို ပေးကာ၊ သစ်ပုပ်ပင်ရိပ်တွင်ခိုနားစေကာ အေးမြသော ကွန်းခိုရာဖြစ်စေခဲ့။

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ခုတော့ ကျွန်မငယ်စဉ်က မက်ခွင့်မရခဲ့သော အိပ်မက်ကို ပြန်မက်ရန် စိတ်ပညာဒီပလိုမာကျောင်းသူ ဘဝဖြင့် တက္ကသိုလ်ထဲသို့ ရောက်လာခဲ့ရပြီ။ စိတ်ပညာ ဆိုသည်မှာ စာရေးသူတစ်ယောက်အဖို့ သိအပ်သော ပညာဖြစ်ပေရာ စိတ်ပညာဒီပလိုမာတန်းကိုတက်ဖို့ ရွေးချယ်ဖြစ်ခဲ့သည်။ ၁၉၉၁ ခုနှစ်ကနေ ၂၀၀၅ ခုနှစ်ဆိုတော့ ၁၄ နှစ်တောင်ကြာခဲ့ပြီပေါ့။ ဒီ ၁၄ နှစ်အတွင်းမှာ ကျွန်မ အလုပ်တွေ အများကြီးလုပ်ခဲ့ရသည်။ အခွင့်အရေးတစ်ခု ဆုံးရှုံးခြင်းဟာ နောက်အခွင့်အရေးတစ်ခုရဖို့လမ်းစ လည်း ဖြစ်နိုင်သည်မဟုတ်လား။ လွန်ခဲ့သောနှစ်တွေအတွင်း ကျောင်းဆရာမလည်းလုပ်ခဲ့သည်။ မဂ္ဂဇင်း အယ်ဒီတာ လည်း လုပ်ခဲ့သည်။ ဇာတ်ညွှန်းတွေလည်းရေးခဲ့သည်။ ဝတ္ထုတွေလည်းရေးခဲ့သည်။ ကလောင်တစ်လက်လည်း တောက်ပလာခဲ့သည်။ မိသားစုကိုလည်း စောင့်ရှောက်နိုင် ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း တက္ကသိုလ်အိပ်မက်က ပူနွေးဆဲ ဖြစ်ရာ ကျွန်မဘဝမှာ တစ်ကြိမ်တစ်ခါပဲဖြစ်ဖြစ် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်၏ရင်ခွင်ကို ခိုင်ခံ့ခွင့်ရရန်ရောက်ရှိလာခဲ့ရပါ သည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သည် လွန်ခဲ့သော ၁၄ နှစ်က သူမထွေးပိုက်လိုက်ရသော မိန်းကလေး၏ နှလုံးသားကို နားလည်စွာ ဆီးကြိုထွေးပွေ့လိုက်သည်။ ကံကော်ပွင့် ချိန်နှိပ်ကံကော်ရန်ကိုပေးကာ၊ သစ်ပုပ်ပင်ရိပ်တွင် ခိုနားစေကာ အေးမြသော ကွန်းခိုရာဖြစ်စေခဲ့ပါ သည်။

အပေါ်ယံကြည့်လျှင် ငယ်စဉ်က မပြည့်စုံသဖြင့် မတက်ခဲ့ရသော တက္ကသိုလ်ကို အောင်မြင်စွာ စာရေးဆရာမ လေးဘဝဖြင့် ကိုယ်တိုင်ကားလေးမောင်း၍ တက်နိုင်ခြင်း သည် အနိုင်နှင့်ပိုင်းသည်ပမာ ထင်မှတ်စရာဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း အသက် ၃၀ ဝန်းကျင် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသူ သည် ဆယ်ကျော်သက်အရွယ် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသူနဲ့ တော့ ဘယ်တူနိုင်ပါတော့မလဲ။ ကျွန်မ၏ နှလုံးသားသည် ဆယ်ကျော်သက်တုန်းကလောက် မနုနယ်နိုင် တော့ပြီ။

ငယ်စဉ်ကဖတ်ခဲ့ဖူးသည့် တက္ကသိုလ်ဝတ္ထုထဲက တက္ကသိုလ်ကျောင်းသူများလို ဗရတ်ကျွဲလည်း မတင့် တယ်တော့၊ အလုပ်တစ်ဖက် stress များနှင့်မို့ ဆယ်ကျော် သက်များလိုတော့ မပေါ့ပါးနိုင်တော့ပြီ။ ဆယ်ကျော် သက်အရွယ်က တက္ကသိုလ်ကိုခြေချခွင့်ရခဲ့ကြသည့်



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဝန်းကျင်မှ အင်းလျားကန်နှင့်စိန်ပန်းအလှ။ ဓာတ်ပုံ-မြင့်မောင်မောင်

ကျောင်းသူကျောင်းသားများဟာ ဘယ်လောက်များ က်ထူးခဲ့ပါသလဲ။ သူ့အရွယ်နှင့်သူ အချိန်ကိုက်ရသင့် ရထိုက်သော အတွေ့အကြုံနှင့် အခွင့်အရေးများကိုရရှိကြ သူများသည် အင်မတန်မှ ကံကောင်းကြသူများဖြစ်ပါ သည်။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ တက္ကသိုလ်ရင်ခွင်၌ နှစ်နှစ်တာ ခိုလှုံ ခွင့်ရခဲ့သော အချိန်ကာလများသည် ကျွန်မအတွက်တော့ အဖိုးထိုက်တန်သော၊ မမေ့နိုင်သော နေ့ရက်များဖြစ်ပါသည်။ တက္ကသိုလ်၌ ဆုံစည်းခဲ့ရသော ဆရာဆရာမများနှင့် သူငယ် ချင်းများကို သတိရဆဲဖြစ်ပါသည်။ ကျောင်းသူဘဝထိုကာလ က အထူးအားဖြင့် ချစ်ခင်တွယ်တာခဲ့ရသော ပင်းယဆောင် အဆောင်မှူး၊ စိတ်ပညာပါမောက္ခ ဆရာ ဦးအောင်သန်းဦး နှင့် ချစ်ခင်လေးစားရသောဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်အေးဝင်းတို့ လည်း ကွယ်လွန်ဆုံးပါးခဲ့ကြပြီ။ စာသင်ခန်းပြင်ပ၌ ကျွန်မ နှင့် တွေ့သည့်အခါ “ပုညခင်ရဲ့...တို့ဇရာဝတီတိုင်းသားတွေ

ဟာလေ..”ဟု အစချီကာ အားရပါးရစကားဆိုတတ်သော အိမ်မဲသား ဆရာဦးအောင်သန်းဦး၏အသံကို ကြားယောင် မိသည့်အခါ လွမ်းဆွတ်မျက်ရည်ဝဲခဲ့မိပါသည်။

ယခုအခါမှာတော့ တက္ကသိုလ်ကို လွမ်းရသောအလွမ်း တို့သည် ချစ်ခင်ရသူတို့နှင့်အတူတွဲ၍ ပိုမိုလေးနက်လာခဲ့ရ သည်။ ကံကော်တို့သည်သူ့ရန်နှင့်အတူ ဆရာဆရာမများ၏ စာသင်ကြားသုံးများကိုရောယှက်လျက် အလွမ်းကိုဆောင် ယူလာသည်။ တောင်ငူဆောင်ထက်က ခိုကလေးများ သည်ကင်နိုတင်းမှာထိုင်၍ စကားဆိုခဲ့ကြစဉ်က စကားသံ များကို မှတ်သားလျက် သစ်ပုပ်ပင်ကြီးဘက်သို့ ပျံသန်း သွားခဲ့သည်။ ရာမညဆောင် စာသင်ခန်းများ၏ ခုံတန်း ကလေးများသည် တစ်ယောက်ဆင်းတစ်ယောက်တက် ထွက်ခွာသွားသူတို့၏ ကိုယ်ငွေဖြင့် နွေးဆဲပဲလား။

နှစ်စဉ် နွေနှောင်းမိုးဦးအခါရောက်လေတိုင်း တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းတစ်လျှောက်တွင် စိန်ပန်းတို့

ရဲရဲနီစွေးနေသည်ကို တွေ့မြင်ရလေ့ရှိပါသည်။ စိန်ပန်းနီ တွေ့မြင်ရထားသည့် လမ်းတစ်လျှောက်ကားမောင်း သွားရင်း အိမ်ပတ်ဝိုက်တံခါးဝသို့ရောက်လျှင် အိမ်ပတ် လမ်းမဆီ လှမ်းမျှော်ကြည့်မိမြဲဖြစ်ပါသည်။

အိမ်ပတ်လမ်းမကတော့ အရင်လိုပဲပဲတဲ့။ အိမ်ပတ်လမ်းကို မြင်တွေ့ရတိုင်း ထိုသီချင်းလေးကို တီးတိုးညည်းမိတတ်ပါသည်။

သို့သော်လည်း အိမ်ပတ်လမ်းပေါ်ဖြတ်သန်းဖူးကြ သူများ၏ ဘဝတွေကတော့ အမျိုးမျိုးအဖုံဖုံ ပြောင်းလဲ ခဲ့ကြပြီ။ ရှင်ခြင်းဖြင့်ခွဲခွာခဲ့ကြသလို သေခြင်းဖြင့် ခွဲခွာသွားသူတွေလည်း များလှပြီ။

အိမ်ပတ်လမ်းမကြီးကတော့ လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်းတစ်ရာကလိုပင် သူ့ထံရောက်လာပြီး ပြန်ထွက်သွားကြမည့်သူများကို ဆီးလို့ကြိုမြဲ ကြိုဆဲ ပင်ဖြစ်လေသည်။ ။



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ သစ်ပုပ်ပင်ကြီး။ ဓာတ်ပုံ-မြင့်မောင်မောင်

ဆရာမ ပုညခင်၏ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း



- ❖ အမည်ရင်း ဒေါ်သင်းသင်းမာဖြစ်သည်။
- ❖ ၁၉၇၂ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျောင်းကုန်းမြို့၌ အဖ ဦးညွန့်ရှိန် အမိ ဒေါ်ဌေးဌေး တို့မှ မွေးဖွားသည် ။ မွေးချင်း သုံးဦးအနက် သမီးကြီးဖြစ်သည်။
- ❖ ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် ကျောင်းကုန်းမြို့ အထက (၁) မှ အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်မြင်ခဲ့ပြီးနောက် ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် တာကုန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းတွင် မူလတန်းပြ ကျောင်းဆရာမအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရင်း ဝတ္ထုတို ဝတ္ထုရှည်များ စတင်ရေးသားခဲ့သည်။
- ❖ ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် ပုသိမ်အစောင့်တက္ကသိုလ်မှ မြန်မာစာအဓိကဖြင့် ဘွဲ့ရသည်။
- ❖ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပုညခင်ကလောင်အမည်ဖြင့် “ရင်ခုန်ရဲတိုက်” ဝတ္ထုကို ထုတ်ဝေခဲ့သည်။
- ❖ ၂၀၀၅ ခုနှစ်၌ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စိတ်ပညာဌာနတွင် အသုံးချစိတ်ပညာဒီပလိုမာတန်းကို တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် Counselling ဘာသာဂုဏ်ထူးဖြင့် ဘွဲ့လွန်အသုံးချစိတ်ပညာဒီပလိုမာဘွဲ့ရရှိသည်။
- ❖ ယခုအချိန်ထိ ဝတ္ထုတိုပေါင်း ၈၀ ကျော်နှင့် ဝတ္ထုရှည် ၁၀၀ ကျော်၊ လူငယ်စာပေ ၊ အတွေးအမြင်စာပေများ ရေးသားခဲ့သည်။
- ❖ ဝတ္ထုများစွာကို ရုပ်ရှင်အဖြစ် ပြန်လည်ရိုက်ကူးခြင်းခံရပြီး အချို့သောရုပ်ရှင်များမှာ အကယ်ဒမီဆုများ ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။
- ❖ အရှေ့တံခါးအဝင် (ရွှေကြာ) ဝတ္ထုကို လူသားချင်းစာနာစိတ်ဖြင့်ရေးဖွဲ့ခဲ့သည့်အတွက် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ကုလသမဂ္ဂ AIDS ပူးပေါင်းအစီအစဉ် (UNAIDS) အဖွဲ့အစည်းကပေးအပ်သော မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုလွှာကို လက်ခံရရှိခဲ့သည်။

မြည်တွင်းရေးရာ



ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းသိမ်း အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာဆီယံနိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း အကြီးအကဲများအစည်းအဝေးနှင့် (၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ+၃ နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအကဲများ အစည်းအဝေးများသို့ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
အာဆီယံ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကဏ္ဍ (ASEAN Cooperation on Civil Service Matters- ACCSM) ၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ အလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ထိုင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံဝန်ထမ်းကော်မရှင်ရုံးက ဦးဆောင်၍ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာဆီယံ နိုင်ငံဝန်ထမ်း အဖွဲ့အစည်းအကြီးအကဲများ အစည်းအဝေးနှင့် (၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ+၃ နိုင်ငံဝန်ထမ်း အဖွဲ့အစည်းအကြီးအကဲများ အစည်းအဝေးများကို ယနေ့တွင် ကျင်းပသည်။



တက်ရောက်

အဆိုပါအစည်းအဝေးများသို့ အာဆီယံနိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံဝန်ထမ်းကဏ္ဍဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းသိမ်း တက်ရောက်ပြီး ထိုင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံဝန်ထမ်းကော်မရှင်ရုံးမှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် M.L. Patcharapakorn Devakula က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ယင်းအစည်းအဝေးများ၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အကြိမ် (၂၀)မြောက် အာဆီယံ နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေးမှ ဆွေးနွေးရရှိခဲ့သော အာဆီယံ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကဏ္ဍ၏ လုပ်ငန်းစီမံချက် (၂၀၁၆-၂၀၂၀) [ACCSM Work Plan (2016- 2020)] အောက်၌ ဆောင်ရွက်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ် ဆန်းစစ်သုံးသပ်ပြီး နောင်လာမည့် (၅)နှစ်တာကာလအတွင်း ပိုမိုထိရောက်အကျိုးရှိစေရေး အကြံပြုဆွေးနွေးပေးခြင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကဏ္ဍ၏ လုပ်ငန်းစီမံချက် (၂၀၂၁-၂၀၂၅) [ACCSM Work Plan (2021-2025)] နှင့် အာဆီယံ+၃ နိုင်ငံများ၏ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကဏ္ဍလုပ်ငန်းစီမံချက် (၂၀၂၁-၂၀၂၅) [ACCSM Plus Three Work Plan (2021- 2025)] တို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဆွေးနွေးမှု ရလဒ်များကို အတည်ပြုခြင်း၊ အာဆီယံ၏ အခြားဆက်စပ်

အစည်းအဝေးများမှ ACCSM ကဏ္ဍနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အတည်ပြုချက်နှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် လေ့လာ သုံးသပ်ခြင်းတို့ကို ဆွေးနွေးကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ကြုံတွေ့နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးကာကွယ် စောင့်ရှောက်မှုများသည် စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးအခြေအနေများနှင့် သင့်တော်မှုတရားရှိစေရေးနှင့် ထိရောက်သည့် ခေါင်းဆောင်မှု ဖြစ်စေရေးအတွက် အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် အာဆီယံဒေသတွင်း ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မဟာဗျူဟာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြင်များမျှဝေရာတွင် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းသိမ်းက မြန်မာ နိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်

ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟိုကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းပြီး ယင်းကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့်အညီ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ပေးရေး ကော်မတီမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေသူများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့သူများကို လိုအပ်သည့် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု ကုသမှုပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခြင်းကို လည်းကောင်း၊ Community Quarantine ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်မှုများရှိပါက ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ လိုအပ်သည့် စားနပ်ရိက္ခာ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် စိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ပေးမှု စသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ

ကိုလည်းကောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် စားဝတ်နေရေး အခက်အခဲပြဿနာ၊ အလုပ်လက်မဲ့ပြဿနာ တို့ပြေလည်နိုင်ရေးပြည်သူများအား ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရေးအတွက် COVID-19 Economic Relief Plan (CERP) Action Plan ကို ရေးဆွဲပြီး ထောက်ပံ့ပေးနေမှုအစီအစဉ်များ၊ အာဆီယံ ဒေသတွင်း ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များ ခိုင်မာအားကောင်းစေရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို e-development ပုံစံဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကဏ္ဍ၌ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းသင်တန်းကျောင်းများ၏ အာဆီယံ ကွန်ရက်မှတစ်ဆင့် “Training and Development in the Age of COVID-19 Challenges and Opportunities” နှင့် “Building ASEAN Public Service Capabilities for the Future” သင်တန်းအစီအစဉ်များကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ရာထူးဝန်အဖွဲ့အနေဖြင့် အရာထမ်းငယ်အခြေခံသင်တန်းများကို ဗဟိုဝန်ထမ်း တက္ကသိုလ်နှစ်ခုတွင် သင်တန်းသား ၁၀၀ စီဖြင့် အွန်လိုင်း မှတစ်ဆင့် သင်တန်းတက်ရောက်နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့ကြောင်းတို့ကို မျှဝေပေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် (၂၀)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံနိုင်ငံ ဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကဏ္ဍ၏ ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ကို ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံက ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိမှုများအား တင်ပြ ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သည်။

အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ ကိုယ်စားလှယ်ခြောက်ဦး ပါဝင်တက်ရောက် ခဲ့ပြီး အဆိုပါအစည်းအဝေးမတိုင်မီ အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာဆီယံနိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေးနှင့် (၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ+၃ နိုင်ငံဝန်ထမ်း အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးတို့ကို နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့် စနစ်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဗန်းမောက်မြို့နယ်၌ လမ်း၊ တံတားလုပ်ငန်းများ ရှာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးစီး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး ကသာခရိုင် ဗန်းမောက်မြို့နယ် စာခမ်း-ဟော်ယောလမ်း (၁၅/၀)မိုင် ကျောက်လမ်းပေါ်တွင် (၂/၀)မိုင် ကျောက်လမ်းပြုပြင် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ၎င်းလမ်းပေါ်တွင် Box Culvert သုံးစင်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများမှာ ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက် ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေး နှစ်တွင်လည်း ဗန်းမောက်မြို့နယ်အတွင်း ကျောက်လမ်း(၃/၀)မိုင် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သောကြောင့် ဒေသခံကျေးရွာများတွင် နေထိုင်ကြသော ပြည်သူများအနေဖြင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန် လာသောကြောင့် ကျေးရွာတစ်ရွာနှင့်တစ်ရွာ အချိန်တိုအတွင်း ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်၍ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအတွက် များစွာအထောက်အကူ ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်လင်းကြည်

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေပွဲ MRTV မှ အပတ်စဉ် သောကြာနေ့ညတိုင်းပြသမည်
နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရာပြည့်ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် တက္ကသိုလ်ဖွဲ့တေးသီချင်းအပုဒ် ၁၀၀ ကို အပတ်စဉ် သောကြာနေ့တိုင်း မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား၏ ည ၈ နာရီ သတင်းအပြီးတွင် ထုတ်လွှင့်မည်ဖြစ်ရာ နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် ညတွင် ပွဲစဉ်(၆) အဖြစ် SUCCESS တေးဂီတအဖွဲ့နှင့်အတူ တေးသီချင်း ကိုဇာ၊ မေဆွါ၊ မေမလောနှင့် ဟောမာနေဝင်းတို့က ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြမည်ဖြစ်သည်။
အဆိုပါတင်ဆက်မှုကို နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ဒုတိယအကြိမ် ပြန်လည်ထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

○ စာမျက်နှာ ၉ မှ တက္ကသိုလ်မှာ မြန်မာစာမေဂျာနယ်။ အဲဒီအတွက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် လှိုင်နယ်မြေမှာ နှစ်နှစ်တက်ခဲ့တယ်။ တတိယနှစ်ကျတော့ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ထဲ ရောက်တယ်။ ဘီအေ မြန်မာစာနဲ့ ဘွဲ့ရတယ်။ တက္ကသိုလ်ကျောင်း သားဘဝ အမှတ်တရကတော့ ကျွန်တော်နဲ့ အနီးဆုံးက ကင်းကောင်ပဲ ရှိတာပေါ့။ ကျန်တဲ့သူငယ်ချင်းတွေလည်း အများကြီးရှိ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာစာမှာ အုပ်စုတွေ ရှိတယ်။ ယောက်ျားလေးအုပ်စု၊ မိန်းကလေး အုပ်စုတွေရှိကြတယ်။ လှိုင်တက္ကသိုလ်မှာ ကတည်းက အုပ်စုတွေရှိကြတယ်။ လှိုင် တက္ကသိုလ်ထဲက မိန်းကလေးအုပ်စုဆိုလည်း လေး၊ ငါး၊ မြောက်ယောက်ရှိတယ်။ ယောက်ျား လေးအုပ်စုဆိုလည်း ကင်းကောင်နဲ့ပတ်သက် ပြီး ကျွန်တော်တို့အုပ်စုတွေရှိတယ်။ ဒီဘက် ရောက်တော့လည်း အဲဒီလို အတွဲလိုက်ရှိနေ တယ်။ သံယောဇဉ်ကြီးကြတယ်။
ကျွန်တော်ဆို တစ်နှစ်ကျလိုက်တာမို့ ငါးနှစ်တက်ရတာပေါ့။ ငါးနှစ် သံယောဇဉ်က တော်တော်ကို မလွယ်ဘူး။ ကျောင်းပြီးသွား

တော့လည်း မပြီးနိုင်ကြဘူး။ အပြင်မှာ မတွေ့ဘူး။ ကျောင်းထဲပဲ ချိန်းကြတယ်။ အခုထက်ထိလည်း တစ်ခါတလေ ကျောင်း ထဲပဲ ချိန်းကြတာ။ ဒီသံယောဇဉ်က နည်းနည်းနောနော သံယောဇဉ်မဟုတ်ဘူး။ အဲဒါ အမှတ်တရပေါ့။ ကျွန်တော့်ရဲ့ ကျောင်းသား ဘဝ အမှတ်တရဆိုရင် ဒီအငြိမ့်စကတကာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မြန်မာစာဌာနရဲ့ ပါမောက္ခ ဒေါ်စိစိဝင်းက မြန်မာစာဌာနရဲ့ မောင်မယ်သစ် လွင်ကြိုဆိုပုံမှာ မြန်မာစာကျောင်းသားတွေ အငြိမ့်ခန်းလေးကို တခြားပြဇာတ်တို့၊ သီချင်း တို့ သီဆိုဖျော်ဖြေမှုတွေထက် နောက်ဆုံး အငြိမ့်ခန်းလေးနဲ့ ပိတ်လိုက်ပါလား။ ကိုယ်က မြန်မာစာကျောင်းသူကျောင်းသားတွေဆိုတော့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနဲ့လည်း ကိုက်ညီတယ်ဆိုပြီး အငြိမ့်ခန်းလေး ကခိုင်းတယ်။ အဲဒီမှာ အမှတ် တရက ကျွန်တော့် လူရွှင်တော်နာမည် မပေးရ သေးဘူး။ ၎င်းပျော့ကြော်ဆိုပြီး ကြိုတင်နာမည် ကိုပေးပြီး တက်ကလိုက်တာ အဲဒီပုံမှာ ကျွန်တော်တောင်ရည်ကျတိုပြီး အမှတ်တရ တွေ ဖြစ်သွားတာပေါ့။ တောင်ရည်ကျတိုပြီး ကုန်းကောက်လိုက်တော့ အဲဒီမှာ ရှုပ်ကုန်တာ

ပေါ့ပေါ့။ အဲဒီမှာ ရယ်စရာတွေဖြစ်ပြီး ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ဝိဇ္ဇာခန်းမက စင်ပေါ်မှာ တောင်ရည် ကျတိုသွားတာ အမှတ်တရပေါ့။ အဲဒီအချိန်မှာ ၎င်းပျော့ကြော်ဆိုပြီး ပြီးသိလာတာ။ ကျွန်တော် က ပျက်လုံးကြောင့်မဟုတ်ဘဲ တောင်ရည် ကျတိုတာနဲ့ ပိုင်းရယ်ကြတာ။ ကျွန်တော် ထွက်လာရင် ရယ်တာတွေက ပြက်လုံးကြောင့် မဟုတ်ဘဲ အဲဒါက အမှတ်တရပေါ့။
အခုပညာလုပ်ရားမှာ နောက်ဒုတိယ ခြေလှမ်းက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အခုပညာ အသင်း ရန်ပုံငွေဆိုပြီး ကိုဇာကနာ၊ ကိုအရိုင်း တို့နဲ့ ကတယ်။ အဲဒါက ကိုဇာကနာတို့၊ ကိုအရိုင်း တို့က အတော်လေး အောင်မြင်နေပြီလေ။ သူတို့က Professional ဖြစ်နေပြီ။ ကျွန်တော် တို့ ကျောင်းသားတွေ ကျွန်တော်၊ ကင်းကောင်၊ ဖိုးဖြူ၊ ညောင်ညောင်တို့နဲ့ကတော့ ပွဲက အောင်မြင်တယ်။ ရန်ပုံငွေပုံဖြစ်တဲ့အတွက် အပြင်က တေးသီချင်းတွေလည်း ပါတယ်။ လွမ်းမိုး၊ ရီရီသန့်၊ ဦးမင်းနောင်၊ နှင်းရည်သန့်တို့ အကုန်ပါကြတယ်။ အဲဒီပွဲက ဒုတိယအောင်မြင် တယ်။ ကျွန်တော့်အတွက် ဒုတိယခြေလှမ်း အောင်မြင်တယ်။

နောက်ရုပ်မြင်သံကြားမှာ မြပုဏ္ဏမာဆိုပြီး ကိုဇာကနာဦးစီးပြီး ရိုက်တဲ့အချိန်မှာ ရုပ်မြင် သံကြားကနေ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တိုင်းလွှင့်တဲ့အခါ တစ်တိုင်းပြည့်လုံး သိသွားတာပေါ့။ အဲဒီကစပြီး ၎င်းပျော့ကြော်ဖြစ်တယ်။ တစ်က တက္ကသိုလ် ကြောင့် ၎င်းပျော့ကြော်ဖြစ်တယ်။ နှစ်က ရုပ်မြင်သံကြားကြောင့် တိုင်းပြည့်က သိတယ်။ ၎င်းပျော့ကြော်ဆိုတဲ့ နာမည်နဲ့ပဲ ယနေ့ထိ စားရေး၊ သောက်ရေး၊ နေရေး၊ ထိုင်ရေး အကုန် ရပ်တည်နေတာပေါ့။
တက္ကသိုလ်ရာပြည့်က ကြုံတောင့်ကြုံခဲမှာ ကိုယ်ကိုယ်တိုင် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေပွဲကို ရာပြည့်နဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ သောကြာနေ့တိုင်း မြန်မာ့ ရုပ်မြင်သံကြားကနေ တင်ဆက်နေတဲ့ တက္ကသိုလ်ရာပြည့် Live Show ကို တက္ကသိုလ် နဲ့ပတ်သက်တဲ့ တေးသီချင်းအပုဒ် ၁၀၀ ဖျော်ဖြေတဲ့အစီအစဉ်မှာ ကျွန်တော်က Presenter လုပ်ခွင့်ရတဲ့အတွက် ကျွန်တော့် အတွက် အမှတ်တရပေါ့။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားဟောင်းတစ်ယောက်အနေနဲ့ရော၊ နှစ် (၁၀၀) ပြည့်အနေနဲ့ရော၊ ၎င်းပျော့ကြော် ဆိုတဲ့ လူရွှင်တော်တစ်ယောက်အနေနဲ့ရော

သတင်းစဉ်

အမျိုးသားအဆင့် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးကော်မတီ၏ ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို Virtual Meeting ဖြင့် ကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈
အမျိုးသားအဆင့် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးကော်မတီ၏ ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူးနှင့် ပူးတွဲကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းတို့ ဦးဆောင်၍ Virtual Meeting ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပူးတွဲကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက အစည်းအဝေး ကျင်းပရသည့် ရည်ရွယ်ချက်အနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာ တွင် သက်ဆိုင်ရာဌာနအသီးသီး၏ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများ၊ အခက်အခဲများကို တင်ပြပြီး လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားရန်၊ ဌာနများအနေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိသည့် လုပ်ငန်းများအတွက် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများထံမှ နည်းပညာနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်ကောင်းမွန်စေရေးဆိုင်ရာ အကူအညီများ တောင်းခံသွားရန်နှင့် Category C အောက်ရှိ Article များနှင့်ပတ်သက်၍ Indicative Timeline များကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်မတိုင်မီ WTO သို့ Notify ပြုလုပ်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ကြိုတင်ညှိနှိုင်းမှုများ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Category C အောက်ရှိ Article များအတွက် TACB (Technical Assistance and Capacity Building) နည်းပညာအကူအညီနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ အဖွဲ့ဝင်ဌာနများအနေဖြင့် လိုအပ်သော အကူအညီများ ပြုစုပေးပို့ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် Donors ရှာဖွေရန်အတွက် အတွင်းရေးမှူးရုံးမှ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူးက OECD ၏ COVID-19 Policy Response အကြံပြုချက် သုံးရပ်ဖြစ်သည့် လုပ်ရိုးလုပ်စဉ်များအား ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိစွာဖြင့် အလွယ်တကူသိရှိစေရေး၊ ကိုဗစ်ရောဂါ ထိန်းချုပ်မှု



အတွက် ထားရှိသည့် Standard Formality များ မြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်အသုံးပြုသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်သွားရေး အကြံပြုချက်များနှင့် အညီ ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေး လုပ်ဆောင်ချက်များကို ဆောင်ရွက်သွားရန် တိုက်တွန်းထားကြောင်း၊ အနာဂတ်တွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကုန်သွယ်ရေးအတွက် အရေးပါသည့် ပြတင်းတစ်ပေါက်စနစ်ကို ပိုင်းဝန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် MACCS၊ TradeNet 2.0 အစရှိသည့် စနစ်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အတွက် များမကြာမီကာလအတွင်းမှ ပိုမိုမြန်ဆန်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်းနှင့် လုပ်ငန်းအစီအမံများကို ဦးစားပေးအလိုက် သတ်မှတ်ကာလများအလိုက် စတင်အကောင်အထည်ဖော် ရန်နှင့် Collective Approach ဖြင့် စုစုစည်းစည်း ဆောင်ရွက်ရန် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားအဆင့် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ကုန်သွယ်ရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုကိုလေးက စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ကော်မတီ၏အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့မှု အခြေအနေများ၊ ဆောင်ရွက်ဆဲအခြေအနေများအား တင်ပြဆွေးနွေး

သည်။ ဆက်လက်၍ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းမင်းက TradeNet 2.0 စနစ် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေများ၊ တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများ၊ ရရှိသည့်အကျိုးရလဒ်များအား တင်ပြဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ထင်က အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် Trade Facilitation သည် အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍက ပါဝင်နေသည့်အတွက် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးအတွက် နိုင်ငံတကာ အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နေမှု၊ MACCS စနစ်ဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများအား တင်ပြဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားအဆင့် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးကော်မတီအောက်တွင် ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ငါးခုဖြစ်သည့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရေးအဖွဲ့၊ ပြတင်းတစ်ပေါက်စနစ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရေးအဖွဲ့၊ ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရေးအဖွဲ့၊

စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရေးအဖွဲ့၊ Individual Agency Programme ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရေးအဖွဲ့များ၏ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးများက လုပ်ငန်းအဖွဲ့များအလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ လုပ်ငန်းတိုးတက်မှုအခြေအနေများကို ဆွေးနွေးကြပြီး ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ဝင်းမင်းဖြိုးက အာဆီယံဒေသတွင်း ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ကော်မတီအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသောဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများမှ အကြီးအကဲများက ဌာနများအလိုက် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးအတွက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ပူးတွဲကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက နိဂုံးချုပ်ပြောကြားရာတွင် WTO TFA Measures များကို သက်ဆိုင်ရာဌာနအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်းအားဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေမည်ဖြစ်ပြီး အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုအနေဖြင့် အချိန်ကုန်သက်သာ ကုန်ကျစရိတ်လည်းသက်သာပြီး ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍတိုးတက်စေရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ TFA Measures များကို မှန်ကန်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်က တွန်းအားပေးရသည့် Ease of Doing Business အပိုင်းကိုလည်း အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွင်းသို့ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုစီးဝင်လာနိုင်ပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများလည်း ပိုမိုဖန်တီးပေးလာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကုန်သွယ်မှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အလိုအလျောက်စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကို မြှင့်တင်ပြီး စာရွက်စာတမ်းများ အသုံးပြုသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက် Single Window စနစ်ကို အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်းပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီသို့ အလှူငွေများ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈
ရန်ကုန်မြို့ အင်းစိန်မြို့နယ်အတွင်း ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေးစင်တာများအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး အထောက်အကူဖြစ်စေရန် အလှူငွေများကို ယနေ့ညနေ ၃ နာရီက အင်းစိန်မြို့နယ် ရွာမအရှေ့ရပ်ကွက်ရှိ အင်းစိန်ဂျီတီအိုင် ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေးစင်တာသို့ လာရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ လှူဒါန်းကြရာတွင် အင်းစိန်မြို့နယ် မြို့သစ်(က+ခ)ရပ်ကွက်က /၂ လမ်းတွင် နေထိုင်ကြသော လမ်းသူလမ်းသား အလှူရှင်များ စုပေါင်း၍ ငွေကျပ် ၄၅၀၀၀၀ ကို ထောက်ပံ့လှူဒါန်းကြရာ အင်းစိန်မြို့နယ် ကိုဗစ်ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီနာယက၊ အင်းစိန်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်မောင်ဦးနှင့် အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝေဖြိုးဟန်တို့က လက်ခံရယူပြီး ကျေးဇူးတင်စကားများပြောကြားကာ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့ COVID-19 Test Kit များ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံအခြေစိုက် KB Financial Group နှင့် Industrial Bank of Korea တို့က COVID-19 Test Kit များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ Deputy Chief of Mission / Minister Counsellor Mr. Hahn Jeonghan က အမှာစကားပြောကြားပြီး ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဇော်သန်းထွန်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားကာ KB Financial Group မှ တာဝန်ရှိသူက လှူဒါန်းရခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဇော်သန်းထွန်းထံ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ Deputy Chief of



Mission / Minister Counsellor Mr. Hahn Jeonghan၊ KB Financial Group နှင့် Industrial Bank of Korea တို့မှ တာဝန်ရှိသူတို့က COVID-19 Test Kit များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဇော်သန်းထွန်းက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်

သည်။ ပေးအပ်လှူဒါန်း ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့ COVID-19 Test Kit များ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာတွင် KB Financial Group က အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂၄၂၅ ဒေါ်လာနှင့်ညီမျှသော COVID-19 Test Kit ၂၅၀၀ နှင့်

Industrial Bank of Korea က အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၇၉၄ နှင့် ညီမျှသော COVID-19 Test Kit ၁၀၀၀ ကို လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်း-မင်းသစ်(MNA) ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်

မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံမှုတိုးမြှင့်ရေး မိဒီနှင့် ဂျိုးဘိုင်ဒင် ဖုန်းဖြင့်ဆွေးနွေး

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၁၈
အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီသည် ယမန်နေ့က အမေရိကန် ရွေးကောက်ပွဲ သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ၊ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုနှင့် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးများကို ဖုန်းမှတစ်ဆင့် ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး မဟာဗျူဟာမြောက် နှစ်နိုင်ငံမိတ်ဖက်ဆောင်ရွက်မှု ကတိကဝတ်ကို ထပ်လောင်းအတည်ပြုခဲ့သည်။

“အမေရိကန် ရွေးကောက်ပွဲသမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်နဲ့ ဖုန်းပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ အိန္ဒိယ-အမေရိကန် မိတ်ဖက်ဆောင်ရွက်မှု ကတိကဝတ်ကို ထပ်လောင်းအတည်ပြုခဲ့သလို ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနဲ့ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသမှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်” ဟု မိုဒီက တွစ်တာလူမှုကွန်ရက်၌ ရေးသားခဲ့သည်။ အိန္ဒိယ-အမေရိကန် ဘက်စုံပါဝင်သော မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆောင်ရွက်မှု ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အနီးကပ် လက်တွဲဆောင်ရွက်ရန် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးက သဘောတူခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေး၊ ဈေးသက်သာသော ဝိုင်းရပ်စ်ကွယ်ဆေးများရရှိရေး၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအပါအဝင် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ၎င်းတို့က ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အိန္ဒိယနှင့် အမေရိကန် ကြားဆက်ဆံရေးမှာ ဂျိုးဘိုင်ဒင်ဦးဆောင်သော အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် ပို၍ကောင်းမွန်လာမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း အိန္ဒိယပြည်ပရေးရာဝန်ကြီး အက်စ်ဂျိုင်ရှန်ကာက ပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် မိုဒီနှင့် ဘိုင်ဒင် တို့နှစ်ဦး ဖုန်းပြောဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အိန္ဒိယနှင့်အမေရိကန်ကြား မဟာဗျူဟာမြောက် ကာကွယ်ရေး ဆိုင်ရာဆက်ဆံမှုမှာ သမ္မတဘားရတ်အိုဘားမားလက်ထက်တွင် အထူးကောင်းမွန်ခဲ့ပြီး ထိုအချိန်က ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ဒုတိယသမ္မတအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့သည်။

ကိုးကား-ပီတီအိုင် ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



ရွေးကောက်ပွဲသတင်းအမှားများနှင့် ပတ်သက်၍ တွစ်တာနှင့် ဖေ့စ်ဘွတ်အမှုဆောင်ချုပ်တို့ ကာကွယ်ပြောကြား

ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၁၈
လူမှုကွန်ရက်ပလက်ဖောင်းများပေါ်တွင် ပျံ့နှံ့နေသည့် အမေရိကန်သမ္မတရွေးကောက်ပွဲသတင်း အမှားများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဖေ့စ်ဘွတ်နှင့် တွစ်တာတို့က အမေရိကန်အထက် လွှတ်တော်နှင့် ဗီဒီယိုမှတစ်ဆင့် ဖြေရှင်းချက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သမ္မတထရမ်နှင့် ရီပတ်ဘလီကန် ဥပဒေပြုအမတ်များက ရွေးကောက်ပွဲအတွင်း လူမှုကွန်ရက် ကုမ္ပဏီများ၏ မီဒီယာကျင့်ဝတ်နှင့် ဘက်မလိုက်ကျင့်စဉ်များအပေါ် ပြစ်တင်ဝေဖန်ခဲ့ကြပြီးနောက် အဆိုပါ ကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ဖြေရှင်းချက်ပေးရန် အထက်လွှတ်တော် တရားရေးကော်မတီက လူမှုကွန်ရက် ကုမ္ပဏီများကို ဆင့်ခေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် တွစ်တာအမှုဆောင်ချုပ် ဒေါ်ဆေးနှင့် ဖေ့စ်ဘွတ်အမှုဆောင်ချုပ် မက်ဇူကာဘတ်တို့နှစ်ဦးစလုံးက ဆင်ဆာပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ရှေးရိုးပါဒဘက်လိုက်လှုပ်ရှားမှုများကို တားမြစ်ခြင်းနည်းလမ်းများဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲသတင်း အမှားများပျံ့နှံ့မှုကို တားဆီးခဲ့ကြောင်း ယမန်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် အထက်လွှတ်တော် တရားစီရင်ရေးကြားနာမှုကော်မတီ၌ အသီးသီးလျှောက်လဲချက် ပေးခဲ့ကြသည်။

တရားစီရင်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဂရော့ဗ်က ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ တွစ်တာနှင့် ဖေ့စ်ဘွတ် ပေါ်တွင် အချက်ပြသကော်တဖြင့် သတိပေးခြင်း၊ အကြောင်းအရာများကို ဖယ်ရှားပစ်ခြင်းတို့နှင့် ပတ်သက်ပြီး မေးခွန်းများစွာ မေးမြန်းခဲ့သည်။ တွစ်တာအမှုဆောင်ချုပ်က အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၁၁ရက်ကြားတွင် ကုမ္ပဏီမှချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒနှင့် မကိုက်ညီသည့် တွစ်တာ ပေါ်ရှိ ပို့စ်သုံးသိန်းကို သင်္ဘောတပြ သတိပေးခဲ့ကြောင်း အဆိုပါတရားမြစ်မှုက နည်းလမ်းအမှန် မဟုတ်သည်ကို တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် ယခုအခါ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း တုံ့ပြန်ခဲ့သည်။ ဖေ့စ်ဘွတ်အမှုဆောင်ချုပ်ကမူ ဖေ့စ်ဘွတ်သည် လူတစ်ဦးချင်း၏ ကိုယ်ပိုင်ခံစားမှုအား လွတ်လွတ်လပ်လပ် ဖော်ပြနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ထားခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း တုံ့ပြန်ခဲ့ရာ ယင်းသို့ လွယ်လွယ်ကူကူ ပို့စ်တင်ခွင့်ပြုခြင်းကပင် သတင်းမှားများ ပေါ်ပေါက်လာစေခြင်းကြောင့် အဆိုပါကိစ္စရပ်အတွက် ဖေ့စ်ဘွတ်အနေဖြင့် တာဝန်ယူရမည်ဖြစ်ကြောင်း အထက်လွှတ်တော်က သတိပေးခဲ့သည်။

ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကော၊ ဘာသာပြန်-မေလှသင်း

နျူကလီးယားသဘောတူညီချက်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ ပြန်လည်ပါဝင်လာရေး ဆွေးနွေးရန်အသင့်ရှိဟု အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ပြောကြား

တီဟီရန် နိုဝင်ဘာ ၁၈
နျူကလီးယားအစီအစဉ်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ က မည်ကဲ့သို့ ပြန်လည်ပါဝင်နိုင်သည်ကို ဆွေးနွေးရန် အီရန်နိုင်ငံက အဆင်သင့်ရှိကြောင်း အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဂျာဗက်ဇာရစ်ဖ်က ပြောကြားလိုက်သည်။

“လက်ရှိသမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ် ပယ်ချခဲ့တဲ့ ဘက်စုံပါဝင်တဲ့ ပူးတွဲလုပ်ငန်းစီမံချက် (JCPOA) မှာ အမေရိကန်နိုင်ငံက အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်လိုတယ် ဆိုရင် ဘယ်လိုပါဝင်နိုင်တယ်ဆိုတာ ဆွေးနွေးဖို့ ကျွန်တော်တို့အသင့်ပါပဲ” ဟု ဇာရစ်ဖ်က ပြောသည်။ နျူကလီးယားသဘောတူညီချက် မူဘောင်အတွင်း၊ အခြားနိုင်ငံများ ပါဝင်မှုဖြင့်သာ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရန် အသင့်ရှိပါကြောင်း အီရန်နိုင်ငံက ထပ်တလဲလဲ ပြောကြားခဲ့သည်။

အပြန်အလှန်အားဖြင့် ဒဏ်ခတ်အရေးယူမှုများ ရုပ်သိမ်းရန်နှင့် ထိခိုက်မှုများအတွက် လျော်ကြေးပေးရန် အီရန်နိုင်ငံက တောင်းဆိုခဲ့သည်။ အီရန်နျူကလီးယားအစီအစဉ်တွင်

ပြန်လည်ပူးပေါင်းရာတွင် ဘုံနည်းလမ်းတစ်ခု ဖြင့်လုပ်ဆောင်ရန် ပြင်သစ်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး လီဒရီယန်နှင့် ဂျာမနီနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး ဟိုင်ကိုမတ်စ်တို့က အမေရိကန်နိုင်ငံ အား တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ အီရန်နိုင်ငံ၏ နျူကလီးယားအစီအစဉ်

ကာလရှည်ပြဿနာဖြေရှင်းရန် အီရန်နှင့် အင်အားကြီး ခြောက်နိုင်ငံက ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် သမိုင်းဝင်သဘောတူညီချက် တစ်ရပ်ရရှိခဲ့သည်။
ကိုးကား-စပွတ်ညစ်စ် ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



ဆွီဒင်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် ကိုးဦးနှင့်အထက် လူစုဝေးခွင့်ကို တားမြစ်

စတော့ဟုမ်း နိုဝင်ဘာ ၁၈
ဆွီဒင်နိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုမြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် ကိုးဦးနှင့်အထက် လူစုဝေးခွင့်တားမြစ်ခြင်းအပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်အစီအမံသစ်များကို ကြေညာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဆွီဒင်နိုင်ငံ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်မှစတင်ကာ အများပြည်သူစုဝေးခွင့် သို့မဟုတ် အခမ်းအနားများတွင် အနည်းဆုံး ရှစ်ဦးသာ ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဆွီဒင်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် စတီဖန်လော့ဗ်ဗန်က နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် သတင်းထောက်များအား ပြောကြားခဲ့သည်။
ပြည်သူများအား အားကစားခန်းမများ သို့မဟုတ် စာကြည့်တိုက်

များသို့ မသွားရန်နှင့် ပါတီပွဲများသို့ တက်ရောက်ခြင်းကို ရှောင်ရှားရန် ဝန်ကြီးချုပ် စတီဖန်လော့ဗ်ဗန်က တိုက်တွန်းထားသည်။ သို့ရာတွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး ခရီးသွားလာခွင့်ကန့်သတ်ပိတ်ပင်ရန်မှာ လိုအပ်မည် မဟုတ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားခဲ့သည်။
ဆွီဒင်နိုင်ငံသည် မတ်လအတွင်းက အများပြည်သူနှင့်ဆိုင်သည့် အခမ်းအနားများတွင် လူစုဝေးခွင့်ကို ၅၀ အထိ လျှော့ချခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာလနောက်ပိုင်းတွင်မူ ၃၀၀ အထိ တိုးမြှင့်ခွင့်ပြုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

လာမည့်နှစ်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ဘွဲ့ရများ အလုပ်အကိုင်ရရှိမှု ခက်ခဲနိုင်

တိုကျို နိုဝင်ဘာ ၁၈
လာမည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ်လအတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံရှိ တက္ကသိုလ် ၆၂ ခုတို့မှ ကျောင်းသားငါးထောင်နီးပါး ဘွဲ့ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ကပ်ရောဂါကြောင့် ၎င်းတို့မှာ အလုပ်အကိုင် ရရှိရန် အခက်အခဲကြုံရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနက ဖော်ပြသည်။
၂၀၂၀ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်အထိ စာရင်းများ အရ ဘွဲ့ရသူများ၏ ၆၉ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းသာ အလုပ် အကိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ယင်းမှာ ယမန်နှစ်အလားတူကာလအောက် ခုနှစ်ရာခိုင်နှုန်းအထိ ကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုလို

ဘွဲ့ရများ အလုပ်အကိုင်ရရှိမှု ကျဆင်းလာခြင်းသည် ၂၀၀၉ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဘဏ္ဍာရေး အကျပ်အတည်းကာလ ပြီးနောက် အဆိုးရွားဆုံးကျဆင်းမှုလည်း ဖြစ်သည်။ ဘွဲ့ရများအနေဖြင့် အလုပ်အကိုင်ရရှိရန် စောင့်ဆိုင်းချိန် ပိုမိုကြာမြင့်မည် ဖြစ်သလို အလုပ်ရှင်များ၏ ပယ်ချမှုကိုလည်း ပိုမိုတွေ့ကြုံ ရတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက သတိပေးထားသည်။ သို့ရာတွင် အစိုးရက တက္ကသိုလ်များကို အထောက်အပံ့ပေးရန် ဆောင်ရွက် နေကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကော၊ ဘာသာပြန်-မေလှသင်း

ကမ္ဘာ့နေထိုင်မှု ကုန်ကျစရိတ်အမြင့်ဆုံး မြို့ကြီးများစာရင်းပြောင်းလဲမှုဖြစ်ပေါ်

ဟောင်ကောင် နိုဝင်ဘာ ၁၈
၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၏ ကမ္ဘာ့နေထိုင်မှု စရိတ်အမြင့်ဆုံး မြို့ကြီး သုံးမြို့မှာ ဟောင်ကောင်၊ ဇူးရစ်နှင့် ပါရီမြို့များ ဖြစ်လာခဲ့ရာ ယခင်က နေထိုင်မှုစရိတ် အမြင့်ဆုံးမြို့များမှာ အာရှ မြို့ကြီးများသာ ဖြစ်ခဲ့သည့်အစဉ်အလာမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပြောင်းလဲခဲ့ကြောင်း နေထိုင်မှုကုန်ကျ စရိတ်အစီရင်ခံစာ၏ ဖော်ပြချက်အရ သိရသည်။
ယခင်နှစ်က ထိပ်ဆုံးနေရာတွင် ရပ်တည်ခဲ့သည့် အိုဆာကာနှင့် စင်ကာပူမြို့များမှာ ယခုနှစ်တွင် မပါဝင် တော့ဘဲ ဟောင်ကောင်တစ်မြို့သာလျှင် အဆိုပါ စာရင်းတွင် ဆက်လက်ပါဝင်ခဲ့သည့် တစ်ခုတည်းသော အာရှမြို့ ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် စင်ကာပူတွင်

အလုပ်လာရောက်လုပ်ကိုင်နေသူများ နေရပ်ပြန်မှုနှင့်အတူ စင်ကာပူ၏ အိမ်ငှားခစရိတ်များမှာ နှစ်ရာခိုင်နှုန်းကျော်အထိ ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။
အမေရိကား၊ အာဖရိကနှင့် အရှေ့အာရှနိုင်ငံများတွင် နေထိုင်မှု ကုန်ကျစရိတ်သက်သာသောသော်လည်း အနောက် ဥရောပနိုင်ငံများရှိ မြို့ကြီးအားလုံးနီးပါးမှာ နေထိုင်မှု ကုန်ကျစရိတ် အမြင့်ဆုံး စတုတ္ထနေရာတွင် ရှိနေသလို အနောက်ဥရောပနိုင်ငံများအနက် ပါရီနှင့် ဇူးရစ်မြို့များမှာ ဟောင်ကောင်နှင့်အတူ ကုန်ကျစရိတ်အမြင့်ဆုံး ထိပ်ဆုံး နေရာတွင် ရပ်တည်နေခြင်းဖြစ်သည်။
ကိုးကား- အမ်အက်စ်အမ် ဘာသာပြန်-မေလှသင်း



ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတို့ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီမှုရရှိ

တိုကျို နိုဝင်ဘာ ၁၈
ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတို့သည် ဂျပန်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့နှင့် ဩစတြေးလျ စစ်ဘက်တို့၏ ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုနှင့် ဆက်သွယ်သည့်စာချုပ်တစ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကျယ်ပြန့်သည့် သဘောတူညီချက်တစ်ရပ်ရရှိခဲ့ကြောင်း ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဆူဂါက ပြောကြားခဲ့သည်။

ယမန်နေ့တွင် ဩစတြေးလျဝန်ကြီးချုပ် စကော့မောရစ်ဆင်နှင့်အတူ ပြုလုပ်သည့် ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် အမျိုးသားလုံခြုံရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးအပါအဝင် နယ်ပယ်အသီးသီး၌ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဆူဂါက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့သည် သိသာထင်ရှားသည့် ဆောင်ရွက်မှုများရှိခဲ့ပါကြောင်း နှင့် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာသဘောတူညီချက်တစ်ရပ်လည်း ရရှိခဲ့ကြောင်း ဩစတြေးလျဝန်ကြီးချုပ် မောရစ်ဆင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်ရရှိရေးတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ယုံကြည်မှုကို ဩစတြေးလျ နိုင်ငံအနေဖြင့် လေးစားတန်ဖိုးထားပါကြောင်းလည်း ဩစတြေးလျဝန်ကြီးချုပ် စကော့မောရစ်ဆင်က ထပ်လောင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော့၊ ဘာသာပြန်-မေလှသင်း

ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဘိုင်ဒင်ထံသို့မျှဝေရန် အမေရိကန်ဆေးဘက်ဆိုင်ရာခေါင်းဆောင်များက သမ္မတထရမ်အား တိုက်တွန်း

ဆန်ဖရန်စစ္စကို နိုဝင်ဘာ ၁၈
ရွေးကောက်ပွဲအလွန် ကာလရောက်ရှိပြီဖြစ်သဖြင့် အမေရိကန်သမ္မတ ထရမ်အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ အားလုံးကို ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဘိုင်ဒင်ထံသို့ ဝေမျှပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း အမေရိကန် ထိပ်တန်းဆေးဘက်ဆိုင်ရာပညာရှင်များက ယမန်နေ့တွင် အိတ်ဖွင့်ပေးစာတစ်စောင် ပေးပို့ တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

ဘိုင်ဒင်အဖွဲ့သည် အမျိုးသားကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့အတွက် ပြင်ဆင်နေပြီး ပြည်နယ်နှင့် ဗဟိုအစိုးရကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် လစ်ဟင်းမှုများ လျော့နည်းနိုင်သမျှ လျော့နည်းစေရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို မျှဝေပေးရန် ယခုလို တိုက်တွန်းလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

“ကုတုံး၊ စစ်ဆေးမှု၊ လေဝင်လေထွက်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေးစနစ်၊ ဆေးရုံခွဲတင်မှုများ၏ ခံနိုင်ရည်၊ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ ထိန်းသိမ်းပေးထားမှုစတဲ့ အချက်အလက် အစစ်အမှန်တွေကို မျှဝေပေးမှသာလျှင် နောက်တက်လာမယ့် အစိုးရက ဘာတွေ ဆက်လုပ်ရမည်လဲဆိုသည့် အဖြေရမည်ဖြစ်ကြောင်း” အမေရိကန် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအသင်း၊ အမေရိကန်သုတေသနပြုများအသင်းနှင့် အမေရိကန်ဆရာဝန်များ

အသင်းတို့ ပူးတွဲလက်မှတ်ထိုးကာ သမ္မတ ထရမ်ထံသို့ အိတ်ဖွင့်ပေးစာ ပေးပို့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သမ္မတ ထရမ်က ရွေးကောက်ပွဲတွင် ရှုံးနိမ့်မှုကို ဝန်ခံခြင်းမရှိသေးသည့်အတွက် ဇန်နဝါရီလ၌ သမ္မတအာဏာလွှဲပြောင်းရေးကို ချောချော့မွေ့မွေ့ဆောင်ရွက်ပါက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် အမေရိကန်တစ်ဝန်း သေဆုံးမှု နှုန်းတိုးလာမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးမှုများလည်း ရှိနေသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ဆောင်းရာသီရောက်ရှိလာပြီး မကြာမီအချိန်အတွင်း ခရစ္စမတ်နှင့် နှစ်သစ်ကူးပိတ်ရက်များ ရောက်ရှိလာမည်ဖြစ်သဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း ထပ်မံမြင့်တက်နိုင်သည်။ ထို့ပြင် ပြည်နယ် ၂၅ပြည်နယ်၌ ဆေးစစ်မှုပြုထားသူများအနက်မှ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ရောဂါကူးစက်မှုတွေ့ရှိထားခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။

ကိုးကား-ဂါးဒီးယန်း ဘာသာပြန်-မေလှသင်း



ကမ္ဘာတစ်ဝန်း	ပိုင်းရပ်စံပိုးကူးစက်ခံရသူ	၅၆၀၉၃၇၉၀ ဦး
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ	သေဆုံးသူ	၁၃၄၆၅၇၆ ဦး
နောက်ဆုံးအခြေအနေ	ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ	၃၉၀၉၀၈၉၀ ဦး

အာဖဂန်နှင့် အီရတ်ရှိ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရုပ်သိမ်းမည့်အစီအစဉ် ပင်တဂွန် အတည်ပြု

ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၁၈
အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံနှင့် အီရတ်နိုင်ငံတို့ရှိ အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလလယ်တွင် ၂၅၀၀ အထိ အသီးသီးလျှော့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပင်တဂွန် စစ်ဌာနချုပ်က နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံရှိ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်အရေအတွက်ကို ၂၅၀၀ နှင့် အီရတ်ရှိ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်အရေအတွက်ကို ၂၅၀၀ အသီးသီးဆက်လက်ထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန် ခေတ္တနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ခရစ္စတိုဖာဗီလာက ပင်တဂွန် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ အမေရိကန်

တပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၅၀၀ နီးပါးရှိကြောင်းနှင့် အိုင်အက်စစ်စစ်သွေးကြွများအား တိုက်ခိုက်ရာတွင် အီရတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရန် အီရတ်နိုင်ငံ၌ အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀၀၀ တပ်ဖြန့်ချိထားလျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် အာဖဂန်တာလီဘန် တို့သည် ဖေဖော်ဝါရီလနောက်ပိုင်းက သဘောတူညီချက် တစ်ရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေလတွင် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံမှ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အပြီးတိုင် ရုပ်သိမ်းရန်လည်း အဆိုပါသဘောတူညီချက် တွင် ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-မေလှသင်း

ဩစတြေးလျ၊ ဂျပန်၊ အမေရိကန်နှင့် အိန္ဒိယတို့ လေးနိုင်ငံ ရေတပ်ပူးတွဲလေ့ကျင့်မှု ပြန်လည်စတင်

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၁၈
ဩစတြေးလျ၊ ဂျပန်၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် အိန္ဒိယ လေးနိုင်ငံတို့၏ ရေတပ်ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု ဒုတိယအဆင့်ကို အိန္ဒိယနိုင်ငံအနောက်ပိုင်း အာရေဗီယံပင်လယ် အတွင်း ယမန်နေ့တွင် စတင်ခဲ့သည်။ ယခုစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု သည် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ လေးရက်ကြာမြင့် မည်ဖြစ်သည်။

ယခုစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း အင်ဒို-ပစိဖိတ်ဒေသ အင်အားကြီးလေးနိုင်ငံစလုံး ပါဝင် လေ့ကျင့်ခဲ့သည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရေတပ်စစ်ရေး လေ့ကျင့်မှုဖြစ်ကာ “မာလာဘာ” ဟု အမည်ပေးခဲ့သည့် ပထမအကြိမ် လေးနိုင်ငံပူးတွဲရေတပ်စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို

နိုဝင်ဘာလဆန်းပိုင်းက ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ အမေရိကန်ရေတပ် နှစ်မစ်တိုက်လေယာဉ်တင် သင်္ဘောအုပ်စုနှင့် အိန္ဒိယရေတပ် ဘီဇရာမာတီရေတိုက်ခိုက် ရေးတပ်တို့ကို ဗဟိုပြု၍ လေးနိုင်ငံအကြီးမားဆုံး ရေတပ် ပူးတွဲလေ့ကျင့်မှုကို ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုသည် အာရေဗီယံပင်လယ်သည် အာရှနှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသ ဒေသချိတ်ဆက်ပေးသည့် ရေယာဉ်လမ်းကြောင်းနှင့် နီးကပ်နေပြီး အင်ဒို-ပစိဖိတ် ဒေသ လေးနိုင်ငံစုစည်းမှုအင်အားကို ပြသရန်အတွက် ရေတပ် လေ့ကျင့်မှုများ ငါးနှစ်တာကာလအတွင်း ဒုတိယအကြိမ် ထပ်မံပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော့၊ ဘာသာပြန်-မေလှသင်း



ဂျပန်၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၀၀ ကျော်တွေ့ရှိ

တိုကျို နိုဝင်ဘာ ၁၈
ဂျပန်နိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူ ၂၀၈၉ ဦး စံချိန်တင်တွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ပထမအကြိမ်အဖြစ် တစ်ရက်အတွင်း ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၀၀၀ ကျော်လွန် ခဲ့ကြောင်း ဂျပန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များမှ ရရှိထားသည့် နောက်ဆုံးအချက်အလက် များအရ သိရသည်။

ဂျပန်၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူ ၂၀၈၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ခြင်းနှင့်အတူ လက်ရှိအချိန် အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၂၅၃၂ ဦး ရှိလာခဲ့ကြောင်း အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ စာရင်းတွင် ယခုနှစ်အစောပိုင်းက မြို့တော်တိုကျိုအနီး၌ အသွားအလာကန့်သတ်ထားသည့် သင်္ဘောပေါ်ရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူစာရင်းမပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် တစ်ရက်အတွင်း ၁၂ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၉၄၅ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ သေဆုံးသူစာရင်းတွင် အသွားအလာ

ကန့်သတ်ထားသည့်သင်္ဘောမှ သေဆုံးသူ ၁၃ ဦး ပါဝင် ကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူများ အနက် လူနာ ၂၇၆ ဦး၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေမှာ အလွန် ဆိုးရွားပြီး လတ်တလောအချိန်၌ အထူးကြပ်မတ်ကုဆောင် များတွင် အသက်ရှူအထောက်အကူပြုကိရိယာများ တပ်ဆင်ထားပြီး အနီးကပ်စောင့်ကြည့်မှု မယူလျက်ရှိကြ ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ပြည်နယ် ၄၇ ခုအနက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှုန်းအများဆုံးဖြစ်သည့် မြို့တော်တိုကျိုတွင် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၄၉၃ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ရာ လက်ရှိအချိန်အထိ တိုကျို တစ်မြို့တည်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၅၇၂ ဦးရှိလာခဲ့ သည်။

တိုကျိုဒေသန္တရအစိုးရသည် တိုကျိုမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း ဆက်လက်မြင့်မားလာသည့်အတွက် အဆင့်မြင့်မားဆုံး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတိ ပေးချက်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-ဂျေတီ

နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၁၅၉၂ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၈-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၁၇-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၈-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၂၁၂၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁၅၉၂) ဦး တွေ့ရှိ ရပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၁၈-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုင်းရင်းစင် (ရန်ကင်း)	၂၂၆၃၁ ခု	၂၃၈၅ ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုင်းရင်းစင် (မော်လမြိုင်)	၅၄၁၂ ခု	၁၀၈ ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုင်းရင်းစင် (မန္တလေး)	၅၄၀၅ ခု	၄၄ ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုင်းရင်းစင် (တောင်ကြီး)	၄၆၁၀ ခု	၁၀၀ ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုင်းရင်းစင် (ဖုဆယ်)	၂၃၁၀ ခု	၂၃ ဦး
ရန်ကင်းမြို့နယ် အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	၂၅၆၇ ခု	၅၂ ဦး
နေပြည်တော် အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	၁၂၂၃ ခု	-
စစ်တွေမြို့ အမှတ် (၁၇) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင် ၁၀၀)	၄၂ ခု	-
နေပြည်တော်ကောင်စီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် Gene Xpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	၂၃၆ ခု	၄၂ ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	၁၂၉၅ ခု	၂၄၃ ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	၁၄၂၆၁ ခု	၂၆၇၅ ဦး
စုစုပေါင်း	၂၃၂၃၂ ခု	၂၅၉၂ ဦး

• Rapid Antigen Diagnostic Test Kit များဖြင့် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိဆေးရုံကြီးများနှင့် မြို့နယ်များတွင် ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး အဆိုပါစစ်ဆေးမှုများတွင် အနံ့မရှိသူများလည်း ပါဝင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 လူနာ ဖြစ်ပွား သေဆုံးမှုအခြေအနေ (၁၈-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ် (လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း)	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	၂၃၂၃၂ ဦး	၂၅၅၁,၃၀၄ ဦး
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း	၁၅၉၂ ဦး	၅၇၃,၃၂၂ ဦး
ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ	၄၉၀ ဦး	၅၄,၇၆၄ ဦး
သေဆုံးလူနာ	၂၅ ဦး	၁,၆၅၀ ဦး

- ယနေ့ သေဆုံးသူ (၂၅) ဦးအနက် ရောဂါအခံရှိသူ (၂၃) ဦးပါဝင်ပါသည်။
 - တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများနှင့် ရန်ကင်းမြို့ရှိ COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများမှ ဆေးရုံ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ စုစုပေါင်း (၄၉၀) ဦးတွင်-
 - ပြည်သူ့ဆေးရုံများ - (၃၄၇) ဦး
 - COVID-19 ရောဂါ ကုသရေးဌာနများ (ရန်ကင်းမြို့) - (၁၄၃) ဦး ပါဝင်ပါသည်။
 - ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိရာနေရာများမှ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအနက် Negative အဖြေထွက်ရှိခဲ့ပြီး နေအိမ်များတွင် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူ စုစုပေါင်း (၁,၀၇၀) ဦးတွင်-
 - Hotel Quarantine - (၁၅၄) ဦး
 - Facility Quarantine - (၁၂) ဦး
 - Community Based Facility Quarantine - (၇၂၉) ဦး
 - Anosmia Center - (၁၇၅) ဦး
- ပါဝင်ပြီး ၎င်းတို့အား နေအိမ်များတွင် အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိပါသည်။
- ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၁၁၆၉၇၄၆၉	၇၀၈၉၀၈၅	၂၅၄၂၉၁
၂။	အိန္ဒိယ	၈၉၃၃၆၄၂	၈၃၃၅၁၀၉	၁၃၁၀၄၇
၃။	ဘရာဇီး	၅၉၁၁၇၅၈	၅၃၆၁၅၉၂	၁၆၆၇၄၃
၄။	ပြင်သစ်	၂၀၃၆၇၅၅	၁၄၃၁၅၂	၄၆၂၇၃
၅။	ရုရှား	၁၉၉၁၉၉၈	၁၅၀၀၈၃	၃၄၃၈၇
၆။	စပိန်	၁၅၃၅၀၅၈	စိစစ်ဆဲ	၄၁၆၈၈
၇။	ဗြိတိန်	၁၄၁၀၇၃၂	စိစစ်ဆဲ	၅၂၇၄၅
၈။	အာဂျင်တီးနား	၁၃၂၉၀၀၅	၁၁၄၈၈၃၃	၃၆၁၀၆
၉။	အီတလီ	၁၂၃၈၀၇၂	၄၅၇၇၉၈	၄၆၄၆၄
၁၀။	ကိုလံဘီယာ	၁၂၁၁၁၂၈	၁၁၁၈၉၀၂	၃၄၃၈၁

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၄၇၈၇၂၀	၄၀၂၃၄၇	၁၅၅၀၃
၂။	စီလစ်ဂိုင်း	၄၁၂၀၉၇	၃၇၄၆၆၆	၇၉၅၇
၃။	မြန်မာ	၇၃၃၂၂	၅၄၇၆၄	၁၆၅၀
၄။	စင်ကာပူ	၅၈၁၃၅	၅၈၀၃၉	၂၈
၅။	မလေးရှား	၅၀၃၉၀	၃၇၂၅၄	၃၂၂
၆။	ထိုင်း	၃၈၈၀	၃၇၂၉	၆၀
၇။	ဗီယက်နမ်	၁၃၀၀	၁၁၂၄	၃၅
၈။	ကမ္ဘောဒီးယား	၃၀၄	၂၉၁	၀
၉။	ဘရူနိုင်း	၁၄၈	၁၄၅	၃
၁၀။	လာအို	၂၅	၂၃	၀

ပွဲသိမ်းတိုက်ပွဲ

- ဆိုက်သက်ဆိုက်တဲ့ကပ်မှာ
 - မိုက်သထက်မိုက်လို့မဖြစ်ဘူး။
 - ရိုက်ချက်ပြင်းပြင်းအောက်မှာ
 - လည်စင်းခံရတာ ဒုနဲ့ဒေး။
 - မထူးဇာတ်ခင်းလေ
 - အလူးအလဲခံရလေလေ။
 - မကြောက်တော့ခြင်းဟာ
 - ပိုကြောက်ဖို့ကောင်းတာအမှန်ပဲ။
 - အလဲအကွဲတွေကြားမှာ
 - ရဲရင့်နေရတဲ့ သူတို့ရှိတယ်။
 - တစ်လှေတည်း စီးခဲ့ရသူတွေ
 - တစ်ချိန်တည်း လွတ်မြောက်ဖို့
 - တစ်ညီတည်း
 - အားထုတ်ဖို့မသင့်ဘူးလား။
 - ကျန်ရှိနေခြင်းအတူတူ
 - သူတို့ဟာ အသက်တွေကယ်တင်ဖို့
 - တိုက်ပွဲဝင်နေတယ်။
 - ငါတို့ဟာ စည်းကမ်းတွေကို
 - ပြန်ရယ်မပြုဖို့လိုမယ်။
 - ကိုယ်တိုင်ထိန်းမှ သိမ်းမယ့်ပွဲမှာ
 - တာဝန်သိတတ်ခြင်းဟာ
 - ငါတို့နိုင်ငံကို ကယ်တင်ခြင်းပါပဲ။
- မျက်ပွင့်(ဆေး-၂)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ စနစ်တကျ လက်ဆေးဖို့

အခြေခံကျန်းမာရေးကောင်းဖို့အရေးကြီး



မကြာခင်ကာလမှာ ရုပ်မြင်သံကြားကနေတစ်ဆင့် အွန်လိုင်းကနေပြီး ကျန်းမာရေးကောင်းဖို့အတွက် ရည်ရွယ်ထားတဲ့ အကပြိုင်ပွဲတွေလည်းလုပ်ဖို့ စီစဉ်နေပါတယ်။ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ အကတော်ရင် ဆုလည်းရနိုင်တယ်။ ဒါလုပ်ခြင်းအားဖြင့် စိတ်သက်သာမှုလည်း ရနိုင်တယ်။ ကျန်းမာရေးလည်း ပိုပြီးတိုးတက်နိုင်ပါတယ်။ ကိုဗစ်ရောဂါနဲ့ပတ်သက်လို့ ကျွန်မအကြိမ်ကြိမ်အခါခါ ပြောပါတယ်။ အခြေခံကျန်းမာရေးကောင်းတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များဟာ ဒီရောဂါရရင်တောင်မှ သိပ်ပြီးပြင်းပြင်းထန်ထန်မခံစားရပါဘူး။ ဒါကြောင့် အခြေခံကျန်းမာရေးကောင်းဖို့ အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ ကျွန်မတို့ နိုင်ငံမှာသာမက တခြားနိုင်ငံတွေမှာလည်း အခုတွေ့လာရတာတော့ ဆီးချိုရောဂါသည်များဟာ ကိုဗစ်ရောဂါကို သိပ်ပြီးတော့ သတိထားရပါလိမ့်မယ်။ ဆီးချိုရောဂါအခံရှိတယ်ဆိုရင် ကိုဗစ်ရောဂါရတဲ့အခါ ပြင်းထန်တတ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံမှာ ဆီးချိုရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါရှိတဲ့ပြည်သူတွေ တော်တော်များပါတယ်။ ဒါကတော့ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အားနည်းချက်တွေ ရှိခဲ့လို့ပါ။ ကျွန်မတို့ ဒါတွေကိုလည်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲဖို့ လုပ်နေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီလိုအခြေခံကျန်းမာရေး ကောင်းတယ်ဆိုတာ နေ့ချင်း၊ ညချင်း မဖြစ်သွားပါဘူး။ နှစ်ပေါင်းများစွာ၊ ပြောရမယ်ဆိုရင် အမိဝမ်းတွင်းကတည်းက စတယ်လို့တောင် ပြောလို့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များကို ကလေးသန္ဓေတည်တာနဲ့ စပြီးတော့ ဂရုစိုက်ရတယ်။ ကလေးလွတ်တဲ့အထိ အထူးဂရုစိုက်ပြီးတော့ ပံ့ပိုးတာတွေ လုပ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။

(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ၁၆-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၈-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၅:၀၀)နာရီ

၁။ (၁၇-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁၅၆၉) ဦး၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်/ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ မြေပြင်တော်	မြို့နယ်	အတည်ပြု လူနာ (ဦးရေ)
၁။ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး		မင်္ဂလာဒုံ	၅၅
		မြောက်ဥက္ကလာပ	၆၃
		ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)	၆၃
		သာနံလွင်	၅၈
		ရွှေပြည်သာ	၅၆
		တောင်ဥက္ကလာပ	၅၂
		သာယာနုကျွန်း	၅၅
		အင်းစိန်	၅၇
		သာကေတ	၅၅
		ဓနုဘိ	၅၄
		ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)	၄၂
		မရမ်းကုန်း	၄၁
		ကယသုဗ္ဗင်	၄၀
		စမ်းချောင်း	၃၈
		ပုဇွန်သာယာ	၃၆
		အင်း	၃၅
		ကြည့်မြင်တိုင်	၂၇
		ဒဂုံစိမ်းတန်း	၂၂
		ထန်းတင်	၂၂
		လှည်းကူး	၂၀
		ကျောက်တန်း	၂၀
		ပုဇွန်	၁၇
		တပေ	၁၇
		မင်္ဂလာတောင်ညွန့်	၁၆
		လမ်းမတော်	၁၅
		စိုက်ပျိုးရေး	၁၅
		ရန်ကင်း	၁၀
		တောင်ကြီး	၉
ဗဟန်း	၇		
ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)	၇		
ကော့မှူး	၆		
ကျောက်တန်း	၆		
ဒဂုံ	၆		
မိမိကြီးဆောင်တို	၆		
အလုံ	၅		
ဒဂုံ	၄		
လသာ	၄		
ပုဇွန်တောင်	၃		
လွင်မြို့ကျွန်း	၃		
တုံတေး	၃		
မရမ်း	၂		
ပန်းဘဲတန်း	၁		
စုစုပေါင်း			၁,၀၄၂

၂။ အန္တရာယ်ကင်းရေးဒေသကြီး	ချမ်းသာသစ်	၄၇	
	အောင်မြေသစ်	၄၄	
	အမရပူရ	၂၅	
	မဟာအောင်မြေ	၂၃	
	ချမ်းမြသာစည်	၂၁	
	သာစည်	၁၉	
	ပုသိမ်ကြီး	၁၆	
	တောင်သာ	၁၀	
	မိုးကုတ်	၈	
	မြင်းခြံ	၃	
	ပြည်ကြီးတံခွန်	၂	
	ကျောက်တန်းတောင်	၂	
	ကျောက်ဆည်	၂	
	ရွာထိုးကြီး	၁	
	ငါးစူးရွာ	၁	
သင်္ဃန်းကျင်	၁		
စုစုပေါင်း			၂၂၃
၃။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	ပဲခူး	၃၈	
	ပေါ	၂၆	
	အုတ်တို	၆	
	ညောင်တော်	၆	
	လက်ဝဲတန်း	၆	
	တောင်ငူ	၄	
	မြူး	၂	
	ပေါက်ခေါင်း	၂	
	ပြည်	၂	
	သယံဇာတ	၁	
	ကဝ	၁	
	ရတနာရွာ	၁	
စုစုပေါင်း			၈၉
၄။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	စလင်း	၁၆	
	မြို့သစ်	၁၃	
	မကွေး	၁၂	
	နယ်တော်	၇	
	တောင်တွင်းကြီး	၇	
	ပခုက္ကူ	၅	
	ပေါက်	၅	
	အောင်လံ	၄	
	ကမ္ဘီရီ	၂	
	မင်းကုန်း	၂	
	သရက်	၂	
	ချောက်	၁	
	မင်းဘူး	၁	
	မင်းလှ	၁	
	အိမ်ခြံ	၁	
မင်းခြံ	၁		
စုစုပေါင်း			၈၀
၅။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	ဗျာပုံ	၁၂	
	လမ္ဗညွှာ	၈	
	ပန်းတနော်	၆	
	ပုသိမ်	၄	
	မော်လမြိုင်ကျွန်း	၄	
	ကျောက်တော်	၂	
	အေးဒဂုံ	၂	
	ဟင်္သာတ	၂	
	ကျောင်းကျွန်း	၂	
	ဘိုကလေး	၂	
စုစုပေါင်း			၅၈

၆။ မွန်ပြည်နယ်	ညောင်တန်း	၁
	ကျောက်တော်	၁
၇။ ကရင်ပြည်နယ်	ကျောက်တော်	၁
	ဘားအံ	၅
၈။ ရခိုင်ပြည်နယ်	စစ်တွေ	၈
	မောင်တော်	၇
၉။ ရှမ်းပြည်နယ်	လားရှိုး	၅
	ကလေး	၃
၁၀။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	တာချီလိတ်	၁
	ကျောက်မဲ	၁
၁၁။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	တောင်ကြီး	၁
	တနင်္သာရီ	၁
၁၂။ ချင်းပြည်နယ်	ဟင်္သာတ	၁
	မင်းတိုင်	၁
၁၃။ ကယားပြည်နယ်	ပုဏ္ဏား	၁
	မုတ္တမ	၁
၁၄။ ကချင်ပြည်နယ်	မြစ်ကြီးနား	၁
	တောင်ကြီး	၁
(၁၇-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁၅၆၉) ဦး		

* ကမာရွတ်မြို့နယ်မှ (၈)ဦးနှင့် တမူးမြို့နယ်မှ (၁)ဦးတို့သည် ပြည်ပမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပြီး အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများ ဖြစ်ပါသည်။
မှတ်ချက်။ (၁၇-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သော ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁၅၆၉) ဦးတွင် အနံ့မရှိသူများ (၁၉၅) ဦး ပါရှိပါသည်။
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန



Stay at Home အစီအစဉ်တွင် အကျိုးဝင်သော စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံနှင့် လုပ်ငန်းဌာနများရှိ အလုပ်သမား၊ ဝန်ထမ်းများအား လူမှုဖူလုံရေးထောက်ပံ့ငွေများ ဆက်လက်ခွင့်ပြုထုတ်ပေးလျက်ရှိ

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

၃-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၁၃-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ လူမှုဖူလုံရေးထောက်ပံ့ငွေ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း ဆက်လက်ခွင့်ပြုထုတ်ပေးခဲ့သည့် စက်ရုံ/အလုပ်ရုံ/အလုပ်ဌာနများစာရင်း

Table with 5 columns: No., Company Name, Address, Amount, and Remarks. Lists various manufacturing companies and their eligible employee counts for social security benefits.

Table with 5 columns: No., Company Name, Address, Amount, and Remarks. Lists various manufacturing companies and their eligible employee counts for social security benefits.

Table with 5 columns: No., Company Name, Address, Amount, and Remarks. Lists various manufacturing companies and their eligible employee counts for social security benefits.

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

(၃၁)နှစ်မြောက် ကမ္ဘာ့ကလေးများနေ့ အကြံပြုဆောင်ရွက်ပါ

ကလေးအားလုံးရဲ့ အနာဂတ်လှပဖို့ စိတ်ကူးပုံဖော်ဆောင်ရွက်စို့

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့သည် ကလေး သူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်း (United Nations Convention on the Rights of Children-UNCRC) အား (၄၄) ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံက တည်တည်တတည်း သဘောတူ ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့သည့် (၃၁) နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်နေ့ဖြစ်ပြီး တစ်နှစ်အားဖြင့် (၃၁) နှစ်ပြည့် ကမ္ဘာ့ကလေးများနေ့ လည်း ဖြစ်သည်။ ကလေးသူငယ်များသည် မိမိနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အား ဆက်လက်ထူထောင်ပုံဖော်ကြမည့် မျိုးဆက်သစ်များဖြစ်ကြရာ နိုင်ငံတော်အတွက် အရေး အကြီးဆုံး၊ တန်ဖိုးအရှိဆုံး လူသားအရင်းအမြစ်များ ဖြစ်ပေသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ကလေးသူငယ်များ၏ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ ၎င်းတို့၏မွေးရာပါအခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝရရှိနိုင်ရေးနှင့် အပြည့်အဝဖော်ဆောင်မှု ပေးပေး ဆောင်ရွက်မှုကို ပိုမိုမြှင့်တင်နိုင်စေရေးအတွက် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့အား ကမ္ဘာ့ကလေးများနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ထားရှိပြီး ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား များအား နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။



ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံကြီးက ကလေး သူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကြေညာစာတမ်းအား ၁၉၅၉ ခုနှစ်တွင် အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည်။ ၁၉၇၉ ခုနှစ်တွင်တော့ ကုလသမဂ္ဂအခွင့်အရေးကော်မရှင်က ဦးဆောင်ပြီး ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာမှတစ်ဆင့်လည်းကောင်း၊ ကလေး သူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ မူကြမ်းများအား စိစစ်ရန် လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ယင်းအဖွဲ့ကြီး၏ (၁၀) နှစ်တာ ကြိုးပမ်းချက်အရ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်းကို ၁၉၈၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့၌ ကျင်းပ သည့် (၄၄) ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ က သဘောတူပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် ၎င်းသဘောတူစာချုပ်ကို ၁၉၉၁ ခုနှစ် ဇူလိုင် လ ၁၆ ရက်နေ့တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီးနောက် ၁၉၉၁ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကွန်ဗင်းရှင်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်လာခဲ့သည်။ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး များဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်း (UNCRC) သည် လူ့အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်များ၏ သမိုင်းတစ်လျှောက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ပါဝင်သဘောတူ လက်မှတ်ရေးထိုးမှုအများဆုံးဖြစ်သည့် စာချုပ်တစ်ခု ဖြစ်သည်။

ယင်းအဓိကအခွင့်အရေး(၄)ရပ်မှာ (၁) အသက်ရှင်သန် ခွင့် (Survival)၊ (၂) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခွင့် (Development)၊ (၃) ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုရရှိခွင့် (Protection) နှင့် (၄) ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့် (Participation) အခွင့်အရေးများ ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကလေးသူငယ်များအတွက် မဖြစ်မနေပြည့်ဆည်းပေးရမည့် အဓိကအခွင့်အရေး (၄) ရပ်အား နိုင်ငံတော်၏ဦးတည်ချက်များ၊ ကုလသမဂ္ဂ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် (၁၇) ချက်၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်း၊ အာဆီယံ သဘောတူညီချက်နှင့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ၊ ကလေး သူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ မူဝါဒများနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဖော်ပြလိုပါသည်။

လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအပေါ် တည်မှီ နိုင်ငံတော်၏ဦးစားပေးရည်မှန်းချက် တစ်ခုဖြစ်သည့် "တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး" သည် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများနှင့် ဆက်စပ်နေသည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအပေါ် တည်မှီနေခြင်းဖြစ်ရာ ကလေး သူငယ်များကို စနစ်တကျပြုစုပျိုးထောင်ပါက နောင်အနာဂတ်တွင် နိုင်ငံတော်အတွက် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ကောင်းများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကာ တိုင်းပြည်၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မည်မှာ မလွဲမကန်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လူသား

တစ်ဦးချင်းစီ၏ အဦးအစကလေးဘဝသည် အခြေခံ အကျဆုံးနှင့် အရေးအကြီးဆုံးသောကာလဖြစ်ကြောင်း သတိပြုရန်နှင့် ကလေးအရွယ်ကတည်းက ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေမည့် အခြေခံကောင်းများရရှိပြီး ကလေးအခွင့် အရေးများ မဆုံးရှုံးစေရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက် သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း တိုက်တွန်းနှိုးဆော်လိုပါသည်။ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ ကွန်ဗင်းရှင်းတွင် ကလေးသူငယ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး အခြေခံမူ (၄) ရပ် ပါရှိပါသည်။ ယင်းအခြေခံမူများမှာ (၁) ကလေးသူငယ်၏ အကောင်းဆုံးအကျိုးစီးပွားကို ဖြစ်ထွန်းစေသောမူ (the best interest of the child)၊ (၂) ခွဲခြားသတ်မှတ်မှုမရှိစေသောမူ (Non-discrimination)၊ (၃) အသက်ရှင်သန်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေသောမူ (Survival and development)၊ (၄) ကလေးသူငယ်၏ ထင်မြင်ယူဆချက်ကို အလေးပေးစေသောမူ (Respect to child's opinion) တို့ ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းအခြေခံမူ (၄) ရပ်နှင့်အညီ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများကို အပြည့် အဝဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကလေးသူငယ်ဥပဒေကို ၁၉၉၃ ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း၊ နည်းဥပဒေကို ၂၀၁၀ ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ သည်။ တစ်ဖန် ၁၉၉၃ ခုနှစ် ကလေးသူငယ်ဥပဒေကို ခေတ်စနစ်နှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိစေရန်နှင့် UNCRC ပါ ကလေးသူငယ်များ၏ အကောင်းဆုံးအကျိုးစီးပွားကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရေးဆွဲ ခဲ့ရာ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအသစ် ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်က အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ (၂၀၁၉) တွင် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကလေးသူငယ်များအတွက် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်ခြင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်း ဖက်ခြင်း၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်ခြင်း၊ ကလေးအလုပ် သမားနှင့် အလုပ်လုပ်နိုင်သည့် အနိမ့်ဆုံးအသက်အရွယ် သတ်မှတ်ခြင်း၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်သော ကလေးသူငယ်များအား အခြားနည်းလမ်းဖြင့် လွှဲပြောင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ မိဘပြုစောင့်ရှောက်မှုမရရှိသော ကလေး သူငယ်များအတွက် အခြားနည်းဖြင့် ပြုစုစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကလေး မွေးစားခြင်းတို့နှင့်ပတ်သက်သည့် ဥပဒေအခန်းသစ် များပါရှိရာ ကလေးသူငယ်များအတွက် ပိုမိုအကျိုးရှိ ထိရောက်သော ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိနိုင်သည်။ ယခင်ကလေးသူငယ်ဥပဒေ (၁၉၉၃) တွင် အခန်း (၁၉) ခန်း၊ ပုဒ်မ (၇၅) ခုပါရှိပြီး လက်ရှိ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဥပဒေ (၂၀၁၉) တွင် အခန်း (၃၀)၊ ပုဒ်မ (၁၂၁) ခု ပါရှိခြင်းကြောင့် ကလေးသူငယ် များ၏အခွင့်အရေးကို ပိုမိုဖော်ဆောင်ပေးသွားနိုင်မည် ဖြစ်ပေသည်။ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ

မောင်လူအေး (ရေစကြို)

ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ ကလေးသူငယ်အားလုံး ခွဲခြား ဆက်ဆံမှုကင်းပြီး အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ဝန်ဆောင်မှုများ လက်လှမ်းမီရရှိနိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ရေးဆွဲရေးလုပ်ငန်းအား လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဦးဆောင်၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အသိပေးတင်ပြ လိုပါသည်။

အခြေခံလုပ်ဆောင်ရမည့် အချက်များဖြစ် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အခြေခံလူ့အခွင့်အရေး၊ ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့် ညီညွတ်သော လူ့ဂုဏ်သိက္ခာအပြည့်အဝရရှိနိုင်မည့် လူမှုအသိုက်အဝန်းတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်လာစေရန် အထောက်အကူဖြစ်စေရေးနှင့် အားလုံးအကျိုးဝင်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့မှုရှိသည့် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး နည်းလမ်းများဖြင့် ပြည်သူ့လူထု လွတ်လပ်လုံခြုံစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်မှုပါအား ချမှတ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်းပါ ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးများကို အသိအမှတ်ပြုပေးခြင်းနှင့် ဖော်ဆောင်ပေးခြင်းတို့သည် အခြေခံလုပ်ဆောင်ရမည့် အချက်များဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံအတွင်းရှိ ကလေးသူငယ်အားလုံး လုံခြုံစိတ်ချပြီး ဘေးကင်းသောပတ်ဝန်းကျင်တွင် နေထိုင်နိုင်ရေးနှင့် ကလေးသူငယ်တစ်ဦးချင်းစီတိုင်းအား အကြမ်းဖက်ခြင်း (Violence)၊ အလွဲသုံးခြင်း (Abuse)၊ လျစ်လျူရှုခြင်း (Neglect) နှင့် ခေါင်းပုံဖြတ် အမြတ်ထုတ် ခြင်း (Exploitation) များမှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရေး အတွက် မိသားစု၊ ရပ်ရွာ၊ နိုင်ငံတော်က မျှဝေတာဝန်ယူ သည့် စောင့်ရှောက်ရေးနည်းလမ်းများအပေါ် အခြေခံ သည့် ကလေးသူငယ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒကို ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နိုင်ငံတကာစံနှုန်း များနှင့်အညီ တိုင်းပြည်၏လက်ရှိအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီ သော လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည့် အမျိုးသား အဆင့် ကလေးသူငယ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒတစ်ရပ်ထုတ်ပေါ်လာရေး ရည်မှန်းချက်ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကလေးသူငယ်များသည် နိုင်ငံ၏အနာဂတ်ကို ဆက်လက်ရေးသားခြယ်မှုန်းကြမည့် နိုင်ငံတော်အတွက် တန်ဖိုးအရှိဆုံးသောရတနာများဖြစ်ကြရာ ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများကို ကလေးများအားလုံး သိရှိနိုင်ရေးနှင့် ကလေးတိုင်း လက်လှမ်းမီ တန်းတူညီမျှရရှိစေရေး သေချာစေရန် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းများ၊ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာ အစိုးရမဟုတ်သောအဖွဲ့အစည်းများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် တာဝန်ရှိသူများအားလုံးက သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအသီးသီးက ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် အရေးကြီးပေသည်။ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ် သည့် ကလေးသူငယ်များ၏ ဘဝရေးအတွက် စီမံကိန်းများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကလေးသူငယ် သေဆုံးမှုလျော့ပါးရေး၊ ကလေးသူငယ်များ၏ မွေးဖွားမှု မှတ်ပုံတင်ထုတ်ပေးနိုင်ရေး၊ အာဟာရပြည့်ဝပြီး ကျန်းမာ သန်စွမ်းရေး၊ ဘဝနွေးထွေးလုံခြုံမှုရရှိရေး၊ ပညာသင်ကြား ခွင့် သာတူညီမျှရရှိစေရေးတို့အတွက် အစိုးရနှင့်ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍအသီးသီးက ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်သွားရန် အရေးကြီးပေသည်။ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ရပ်ရွာလူထုအတွင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်သလို သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ များ၏ နှစ်စဉ်စီမံကိန်းများတွင်လည်း ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ထည့်သွင်း ရေးဆွဲရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၂၁ သို့

နိုင်ငံအတွင်းရှိ ကလေးသူငယ်အားလုံး လုံခြုံစိတ်ချပြီး ဘေးကင်း သော ပတ်ဝန်းကျင်တွင် နေထိုင်နိုင်ရေးနှင့် ကလေးသူငယ်တစ်ဦး ချင်းစီတိုင်းအား အကြမ်းဖက်ခြင်း (Violence)၊ အလွဲသုံးခြင်း (Abuse)၊ လျစ်လျူရှုခြင်း (Neglect) နှင့် ခေါင်းပုံဖြတ် အမြတ်ထုတ်ခြင်း (Exploitation) များမှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက် နိုင်ရေးအတွက် မိသားစု၊ ရပ်ရွာ၊ နိုင်ငံတော်က မျှဝေတာဝန်ယူသည့် စောင့်ရှောက်ရေးနည်းလမ်းများအပေါ် အခြေခံသည့်ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာမူဝါဒကို ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နောင်ချိုမြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀၀ ကျော် တန်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် ကွန်ဟိန်းမြို့နယ် ကာလိမြို့၌ ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၆ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုက်စ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
 နောင်ချိုမြို့နယ်၌ ငွေကျပ် သိန်း ၂၀၀၀ ကျော် တန်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် ကွန်ဟိန်းမြို့နယ် ကာလိမြို့၌ ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၆ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုက်စ်များ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်က သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲခန့်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့နယ် နောင်ချို-မန္တလေးသွားကားလမ်း၊ ရွှေညောင်ပင်ကျေးရွာအဝင်တွင် သတင်းရရှိထားသည့် သီပေါမြို့နယ်မှ မန္တလေးမြို့သို့ ချစ်မျိုးခိုင် မောင်းနှင်ပြီး စိုးခိုင်လိုက်ပါသော မော်တော်ယာဉ်ကို စစ်ဆေးရှာဖွေရာ ယာဉ်ကိုယ်ထည် ကြမ်းခင်းအောက်တွင် အံ့ဂုတ်ပြုလုပ်သယ်ဆောင်လာသည့် ဘိန်းဖြူ ၁၄ ဒသမ ၃ ကီလိုနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၆၀၀၀

တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကြွေးပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ သတင်းအရ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲခန့်တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ကွန်ဟိန်းမြို့နယ် ကာလိမြို့ တာကော်တံတား ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် ကျော်ဆန်း မောင်းနှင်လာသည့်ယာဉ်ကို စစ်ဆေးရှာဖွေရာ အိုက်စ် ကီလို ၈၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ သိမ်းဆည်းရမိသော ပစ္စည်းပိုင်ရှင်မှာ မိုင်းရှူးမြို့ အမှတ်(၄) ရပ်ကွက်နေ လောက်ဆိုင်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် လောက်ဆိုင်အား ၎င်းနေအိမ်၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကာ ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကြွေးပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ချစ်မျိုးခိုင်၊ စိုးခိုင်တို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

MRTV		SCHEDULE	Thursday	November 19	2020
6:00 AM	ရတနာသုတ် ယရိတ်တရားတော်	ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍများ လူ့ဘဝအားကစား Physical Fitness Dance ရုပ်ရှင်များ ငြိမ်းချမ်းသက်တောင့်တော်	5:00 PM		
7:00 AM	BREAKFAST NEWS	လူ့ဘဝအားကစားကဏ္ဍများ	5:35 PM		
7:35 AM	ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍများ လူ့ဘဝအားကစား Physical Fitness Dance ရုပ်ရှင်များ ငြိမ်းချမ်းသက်တောင့်တော်	ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍများ လူ့ဘဝအားကစားကဏ္ဍများ	6:30 PM		
8:30 AM	ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍများ လူ့ဘဝအားကစား Physical Fitness Dance ရုပ်ရှင်များ ငြိမ်းချမ်းသက်တောင့်တော်	ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍများ လူ့ဘဝအားကစားကဏ္ဍများ	7:20 PM		
10:00 AM	သတင်းထက် သတင်း	ပြည်တွင်းသတင်း နိုင်ငံတကာသတင်း	8:00 PM		
3:00 PM	အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်း (အပိုင်း ၂၇)	ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍများ လူ့ဘဝအားကစားကဏ္ဍများ	9:00 PM		
4:35 PM	ပျက်စီးမှုအရေးရာ ခြေတင်	ယုံတန်က ကတ်ဆက် စာတိုက်လမ်းများ	9:15 PM		

www.mrtv.gov.mm www.facebook.com/mrtvwebmediaportal

မြို့နယ်အချို့၌ တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
 ပြည်သူ့ပေးပို့ပေးပို့မှုဖြင့် လူထုအခြေပြု စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းပို့စနစ်ဖြင့် သတင်းပေးပို့ချက်အရ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်မှ ၁၆ ရက်အတွင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ သစ်တောလိုခြံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တန့်ဆည်မြို့နယ် စီပုခုံးချောင်းဖျား တန့်ဆည်-မင်းကင်း မြို့နယ် နယ်နိမိတ်ဆက်စပ်သည့် တည်နေရာအနီးတွင် တရားမဝင် သစ်ရာ/အင်/ကညင် ခွဲသားတန် ၄၀ ခန့်၊ ထွန်စက်ခြောက်စီးနှင့် စက်ခေါင်းမပါ တာယာဘီးတပ် ထွန်စက်နောက်တွဲ ယာဉ် ၁၁ စီး၊ ကလေးဝါးမြို့နယ် ရွှေကျင် ကြိုးပိုင်းအကွက် အမှတ် (၁၈) အတွင်း တရားမဝင် အင်/ သစ်ရာ/ကညင်ခွဲသား ၁၇ တန်၊ မင်းကင်းမြို့နယ် စရိ ကြိုးပြင်ကာကွယ်တောအတွင်း တရားမဝင် ကညင်ခွဲသား တန် ၃၀၊ ဆိုင်ကယ်တစ်စီး၊ ချိန်းဆော တစ်လက်၊

လယ်ဝေးမြို့နယ် မင်းပြင်ကြိုးပိုင်း အကွက် အမှတ်(၁၁)အတွင်း တရားမဝင် ချည်ယုတ်/ ဒီးဒူး/ နဘဲသစ် ၁၃ တန်၊ အင်ဂျင်တစ်လုံး၊ ချိန်းဆော တစ်လက်နှင့် သစ်စက်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ကုတ်မြို့နယ် မြို့မဘိန်းက လရောင်မြစ်ချောင်းလက်တက်အတွင်း တရားမဝင် သစ်ခွဲသားမျိုးစုံ အချောင်း ၉၀၀ ကျော်၊ ထို့အတူ တောင်ကုတ်မြို့နယ်



ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)

ဗဟန်း၊ တာမွေနှင့်တာချီလိတ်မြို့နယ်တို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
 မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ဗဟန်းမြို့နယ် ဆရာစံမြောက်အရှေ့ရပ်ကွက် မဟာဘောဂလမ်း အမှတ်(၂၃) (၅)လွှာနေ အောင်နိုင်ဝင်း၏ နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၆၅၉၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ကွင်းဆက်အရ ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် တာမွေမြို့နယ် နတ်မောက်ရပ်ကွက် ကျိုက္ကဆံလမ်းပေါ်ရှိ ကားတာယာအရောင်းဆိုင်ရှေ့တွင် တင်မြင့်(ခ) ဂိုရာဟာစန်း (ခ) အဘိုင်နှင့် ရဲအောင်(ခ) ဘာဘူတို့အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၆၀၀ အားလည်းကောင်း၊ အလားတူ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် တာချီလိတ်မြို့ ဆေးခန်းရပ်ကွက် ဟောင်လိတ်စက်မှုဇုန်နေ အိုင်ဝင်း (ခ)စိုင်းဝင်း၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ နေအိမ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၁၂၅ ပြားအား



တင်မြင့်(ခ)ဂိုရာဟာစန်း(ခ)အဘိုင်၊ ရဲအောင်(ခ)ဘာဘူတို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

လည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက်အရ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် အိမ်နီးချင်းဖြစ်သူ အိုင်ဝင်း၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ အိုင်ဝင်း ကီလို၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၈၃၇ ပြားအား ရဲပြန်ကြား

ရေပူနှင့် မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများ၌ တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
 တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယမန်နေ့တွင် မန္တလေး-မုဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ်တို့ကုန် ၃၈၂ စီး၊ သွင်းကုန် ၂၆၆ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီ လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် သွင်းကုန် ၁၃၃ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယမန်နေ့တွင် မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု သုံးမှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂ ဒသမ ၈၆၀ သန်း)၊ တန့်ဆည်မြို့ ခေါင်းတောင် အနီးတွင် စုပုံထားသော တရားမဝင် ကန်သတ်ကုန်ပစ္စည်းဖြစ်သည့် PSI ဗန်း (1990 U)၊ PSI Network Cable (144 U)နှင့် PSI ခေါက်တိုင် (730 U)အား သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

COVID-19:
 ယခုအချိန်မှာ ကလေးများအား ကလေးအလုပ်သမားဖြစ်စေခြင်းမှ ပိမိကာကွယ်ကြပါစို့။

မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီနှင့် အင်ဒိုနီးရှားသတင်းမီဒီယာကောင်စီတို့ အွန်လိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈
ယူနက်စကိုက ပံ့ပိုးစီစဉ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီနှင့် အင်ဒိုနီးရှားသတင်းမီဒီယာကောင်စီတို့ အွန်လိုင်းဆွေးနွေးပွဲ (Virtual Dialogue)ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အင်ဒိုနီးရှားသတင်းမီဒီယာကောင်စီဘက်မှ ဆွေးနွေးရာတွင် အင်ဒိုနီးရှားသတင်းမီဒီယာကောင်စီ၏ မီဒီယာများအပေါ်ထိန်းကျောင်းမှုအတွေ့အကြုံများ၊ အင်ဒိုနီးရှားသတင်းမီဒီယာကောင်စီ၏ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းရေးယန္တရား၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပုံ၊ တိုင်တန်းမှု/အငြင်းပွားမှုများတွင် မီဒီယာဥပဒေကို အသုံးပြုပြီး ဆုံးဖြတ်ခြင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်ကတည်းက အင်ဒိုနီးရှားသတင်း

မီဒီယာကောင်စီနှင့် အင်ဒိုနီးရှားအမျိုးသားရဲတပ်ဖွဲ့တို့အကြား နားလည်မှုစာချွန်လွှာရေးထိုးပြီး သတင်းသမားများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် တိုင်တန်းမှု၊ အငြင်းပွားမှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းမှုများ၊ အမျိုးသမီးဂျာနယ်လစ်များအရေး၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာကိစ္စများကို ဆွေးနွေးကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီဘက်မှ ဆွေးနွေးရာတွင် မီဒီယာများအပေါ် ထိန်းကျောင်းမှုအခြေအနေ၊ သတင်းမီဒီယာဥပဒေပြင်ဆင်ရေးဆွဲမှုအခြေအနေ၊ သတင်းမီဒီယာသမားများ ရွေးကောက်ပွဲကာလ သတင်းရယူမှုအခြေအနေနှင့်အခက်အခဲများ၊ တိုင်တန်းမှု၊ အငြင်းပွားမှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းပေးနေမှုအခြေအနေများ၊ အမျိုးသမီးဂျာနယ်လစ်များ၏ အခက်အခဲများ၊

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် သတင်းမီဒီယာများတွေ့ဆုံဆွေးနွေးနိုင်ရေးစီစဉ်နေမှုများကို ဆွေးနွေးသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီ အတွင်းရေးမှူးဦးကျော်စွာမင်း၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၁) ဦးမြင့်ကျော်၊ ကောင်စီဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်သင်းသင်းသာ၊ ဦးကျော်မင်းဆွေနှင့် ဦးချစ်ဝင်းမောင်၊ အင်ဒိုနီးရှားသတင်းမီဒီယာကောင်စီမှ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Mohammad Nuh နှင့် ကောင်စီဝင်များ၊ ယူနက်စကို မြန်မာရုံးမှ Mr. Ramon နှင့် ဒေါ် နိုင်နိုင်အေးတို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ဒီမင်း

ဈေးနာကုအခမဲ့ဆေးခန်း ငါးခုအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၁၈၀ တန်ဖိုးရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဖွင့်လှစ်ထားသည့် လူထုအခြေပြု ဈေးနာကုအခမဲ့ဆေးခန်း ငါးခုအသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၁၈၀ တန်ဖိုးရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းမှုကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အင်းစိန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ပြုလုပ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျာမနီနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mr. Thomas Karl Neisinger တက်ရောက်လှူဒါန်းသည်။

အဆိုပါထောက်ပံ့လှူဒါန်းခြင်းအစီအစဉ်ကို ကရုဏာလူမှုစည်းလုံးညီညွတ်ရေးအသင်း(ရန်ကုန်)နှင့် ဂျာမနီတို့က ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး လှိုင်သာယာ၊ ရွှေပြည်သာ၊ အင်းစိန်၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ သာကေတ စသည့်ဈေးနာကုအခမဲ့ဆေးခန်း ငါးခုသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်သည်။

"ဒီနေ့လှူဒါန်းမှုက ဆေးဝါးကော ကာကွယ်ရေး

ပစ္စည်းကော တော်တော်စုံတယ်။ ဆေးခန်းမှာလိုအပ်တဲ့ ပစ္စည်းတွေပါတယ်။ အများကြီး အထောက်အကူဖြစ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးလဲတင်သလို ဝမ်းလဲဝမ်းမြောက်ပါတယ်။ အလှူရှင်ရှိမှ ဆေးခန်းတွေ ရေရှည်ရပ်တည်နိုင်မှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် အလှူရှင်တွေအနေနဲ့ ပိုင်းဝန်းကူညီပံ့ပိုးကြဖို့ မေတ္တာရပ်ခံပါတယ်" ဟု လူထုအခြေပြုဈေးနာကုအခမဲ့ဆေးခန်း ကွန်ရက်(ရန်ကုန်)တာဝန်ခံ ဒေါက်တာကျော်မင်းထွန်းက ပြောသည်။

လှူဒါန်းမှုသို့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျာမနီနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး၊ အင်းစိန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ လူထုအခြေပြုဈေးနာကုဆေးခန်းများကွန်ရက်(ရန်ကုန်)တာဝန်ခံနှင့် ကရုဏာလူမှု စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအသင်း(ရန်ကုန်)မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အေးမင်းသူ



နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်က အမှတ်(၂) လုံခြုံရေး ရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့မှူးရုံး ကွပ်ကဲရေးမှူး ယာယီရဲမှူးချုပ် ဝင်းမင်းသိန်း၏ ကွပ်ကဲမှု အမှတ်(၅)လုံခြုံရေး ရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့မှူးရုံးကြီးမှူးထွန်းအောင်၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် အမှတ်(၃) လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲမှ တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ယာယီဒုတိယရဲမှူးကြီးမျိုးအောင်မြင့် ဦးစီးသော အရာရှိနှင့် အခြားအဆင့်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၅၁ ဦး၊ မိသားစုဝင် ၁၂ ဦး စုစုပေါင်း ၆၃ ဦးတို့က (၆၅)ကြိမ်မြောက်အဖြစ် ရန်ကုန်အမျိုးသားသွေးဌာန၌ သွေးလှူဒါန်းကြစဉ်။



တင်ဝင်းတင်

○ ကျောပိုးမှ
ယခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်တွင် ဂျော်ဒန်လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲကစားခွင့်ရရန် သဘောတူညီမှုရခဲ့ သော်လည်း ကပ်ရောဂါအခြေအနေကြောင့် ဖျက်သိမ်းခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲကစားရန် အာရှဒေသတွင်းမှ လက်ရွေးစင်အသင်းများကို ဖိတ်ကြားမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် မတ်လနောက်ဆုံးပတ်နှင့် ဇွန်လဒုတိယပတ်တို့တွင် ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားနှင့် ၂၀၂၃ အာရှဖလား ဒုတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုပွဲများ၊ ဧပြီ ၁၁ ရက်မှ မေ ၈ ရက်အထိ အာဆီယံ ဆူဇက်ဖလားပြိုင်ပွဲတို့ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး မတ်လတွင် ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲနှစ်ပွဲ၊ ဇွန်လတွင် ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲတစ်ပွဲ ပါဝင်နေသည်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် နှစ်စဉ်နိုင်ငံတကာ ခြေစမ်းပွဲများယှဉ်ပြိုင်ကစားသော်လည်း ယခုနှစ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအခြေအနေကြောင့် ခြေစမ်းပွဲအပါအဝင် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများလည်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားနိုင်ခြင်းမရှိသေးပေ။

မြန်မာအသင်းသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲတစ်ပွဲနှင့် ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲနှစ်ပွဲကစားပြီးနောက်ပိုင်း တစ်နှစ်ကျော်ကြာ နိုင်ငံတကာပွဲများ ကစားရခြင်းမရှိတော့ပေ။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် နောက်ဆုံးနိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲအဖြစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်က နီပေါလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် မန္တလေးသီရိကွင်း၌ ခြေစမ်းကစားခဲ့ရာ သုံးဂိုးပြတ် အနိုင်ရရှိထားသည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

လောင်းလုံးမြို့နယ် ပြည့်စုံဝန်ထမ်းပေါင်းစုံ ငွေစုငွေချေး သမဝါယမအသင်းက စုဆောင်းငွေပေါ် အတိုးများပေးအပ်



လောင်းလုံး နိုဝင်ဘာ ၁၈
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး လောင်းလုံးမြို့နယ် ပြည့်စုံဝန်ထမ်းပေါင်းစုံ ငွေစုငွေချေးသမဝါယမအသင်းမှ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း အသင်းသားများ၏စားဝတ်နေရေး အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် စုဆောင်းငွေပေါ် အတိုးထုတ်ပေးခြင်းအခမ်းအနားကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကျင်းပခဲ့ပြီး အသင်းသား ၅၄၄ ဦးသို့ စုဆောင်းငွေကျပ်သိန်း ၁၄၀ နှင့် စုဆောင်းငွေပေါ် အတိုးများ ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း လုပ်ငန်းလွှဲပြောင်းအပ်နှံပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

လက်ပံတန်း နိုဝင်ဘာ ၁၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လက်ပံတန်းမြို့နယ်၌ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ကျေးရွာပေါင်း ၁၄ ရွာ၊ လုပ်ငန်း ၁၅ ခုအား ကျေးရွာကော်မတီဝင်များထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမျိုးဦးသက်စိုးက လုပ်ငန်းများ လွှဲပြောင်းအပ်နှံခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အောင်ဆင့်

တော

တောင်

ပျက်ပြုန်း

မြေဆီ

သုဉ်း၏

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ချမ်းသာရွာပြည်အိမ်ရာဝင်၊ ခြေကွက်အမှတ်(၆-၂၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၅)၊ မြေပိုင်ဆိုင်မှုအခွင့်အလမ်းမရှိသူများ စုရန်ငွေပေးဆောင်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကန်ကွက်လိုသူများသည် နိုင်ငံ့သောအထောက်အထား စာချုပ်စာတမ်းများဖြင့် (၇)ရက်အတွင်း လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ပြုဆုံးအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ရုံးအိမ် (နံနက် ၉)နာရီမှ ညနေ (၅)နာရီအတွင်း) လွှဲအပ်ချွန်ကြားချက်အရ အမှတ် (၂)၊ ရန်ကုန်လမ်း (၃၆)ရပ်ကွက်၊ ဦးတင်ထူးလိုင် (ဥပဒေအဖွဲ့)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ အယ်လ်အယ်လ်အထက်တန်းကျေးနေ မုန့်- (၀၉- ၇၀- ၀၆၇- ၃၀၆၇ စဉ် ၂၄.၂၉)

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြေပိုင်မှုဦးစီးဌာန အမှတ် (၂၀၂) တိုက်အမှတ် (D) အခန်း(၁၀၂)၊ အကျယ်အဝန်း(၁၂၅၀)စတုဂံပေရှိ မြေပိုင်ဆိုင်မှုအခွင့်အလမ်းမရှိသူများ စုရန်ငွေပေးဆောင်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကန်ကွက်လိုသူများသည် နိုင်ငံ့သောအထောက်အထား စာချုပ်စာတမ်းများဖြင့် (၇)ရက်အတွင်း လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ပြုဆုံးအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ရုံးအိမ် (နံနက် ၉)နာရီမှ ညနေ (၅)နာရီအတွင်း) လွှဲအပ်ချွန်ကြားချက်အရ အမှတ် (၂)၊ ရန်ကုန်လမ်း (၃၆)ရပ်ကွက်၊ ဦးတင်ထူးလိုင် (ဥပဒေအဖွဲ့)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ အယ်လ်အယ်လ်အထက်တန်းကျေးနေ မုန့်- (၀၉- ၇၀- ၀၆၇- ၃၀၆၇ စဉ် ၂၄.၂၉)



ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ လမ်း၊ ဓမ္မာရုံ ဒါယကာကြီး

ရွှေပန်းထိမ်ဆရာကြီး- ဦးမြင့်လှိုင်

ဥက္ကဋ္ဌ-မြို့လယ်ပညာကုသလအသင်းဓမ္မာရုံ

ဥက္ကဋ္ဌ-ခရမ်းမြို့နယ် မြို့မ၊ မြို့ဖအဖွဲ့

ဥက္ကဋ္ဌ-မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

အသက် (၇၇)နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရမ်းမြို့နယ် ရွှေပန်းထိမ်ဆရာကြီး (ဦးနု-ဒေါ်ချော)တို့၏ သားကြီး၊ (ဦးတင်စိုး)-ဒေါ်လှလှညွှန်၊ ဦးဌေးလွင်-ဒေါ်သန်းနွဲ့၊ ဦးလှမြင့်-ဒေါ်တင်တင်ဌေး၊ ဦးမြင့်ဇော်-ဒေါ်ခင်စန်းဝင်းတို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ ဦးမင်းဦးလှိုင်-ဒေါ်ခင်မိုးဆင့်၊ ဒေါက်တာခင်မောင်နိုင်-ဒေါ်တင်ဇာမွန်လှိုင်၊ ဦးညီညီလှိုင်-ဒေါ်နုထွေးမြင့်၊ ဦးကျော်ကျော်လှိုင်-ဒေါ်ဇော်သီမာထွန်းတို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသဖောင်ကြီး၊ မြေးခြောက်ယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုး၊ ဒေါ်သင်းသင်းစီ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၁၈-၁၁-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၀-၁၁-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ခရမ်းမြို့နယ် တရုတ်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပူဇော်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေသင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၄.၁၁.၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့)တွင် အမှတ် (၁၂)၊ ကြာသပတေးလမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ခရမ်းမြို့နယ်အိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးလှအောင် အသက် (၇၇) နှစ် B.Com (BF) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) MPPE ဒေါ်သန်းဆွေ၏ ခင်ပွန်း ဦးလှအောင်သည် ၁၇-၁၁-၂၀၂၀ ရက် (အင်္ဂါနေ့)တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် (၁၉၆၇) ဘွဲ့ရကျောင်းသားများ

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း ၁။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းလေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်း နှင့်စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံဌာန (ထားဝယ်စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်း)တွင် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ပြည်ထောင်စုအဆင့် (၄၄လုံး)နှင့် (၄၄လုံး)အသုံးစရိတ်ဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်- (က) ထားဝယ်မြို့နယ်၊ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်းတွင် (၁၃၀'x၅၀'x၁၅') RC(၁)ထပ် Media Room ဆောက်လုပ်ခြင်း ၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံအား (၂၈-၁၀-၂၀၂၀)ရက် ရုံးချိန်အတွင်း ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး (၂၆-၁၁-၂၀၂၀)ရက် (၁၆:၀၀)နာရီနောက်ဆုံးထား တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၃။ တင်ဒါစည်းကမ်းများနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး၊ ဖုန်း-၀၅၅-၂၀၂၁၃၈၊ ၀၅၅-၂၀၂၁၂၆၈ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။ မှတ်ချက်။ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်အား ဆက်သွယ်စုံစမ်းဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း ၁။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများကို ပြည်တွင်း သုံးငွေဖြင့် ဝယ်ယူဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည်- ၁။ Total Station (10)Nos ၂။ A-O Color Plotter (9)Nos ၃။ A-O Monochrome Copier (10)Nos ၄။ Printing Press With Cto P Function (1)Nos ၅။ Laptop Computer (178)Nos ၆။ Copier A3 (84)Nos ၇။ Copier A4 (4)Nos ၈။ Colour Copier (1)Nos ၉။ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)၊ ရုံးအမှတ်(၁၅)၊ နေပြည်တော်တွင် တင်ဒါလျှောက်ထားမှုများကို ၂၀-၁၁-၂၀၂၀ ရက်မှစ၍ ဝယ်ယူနိုင်ပြီး ၁၈-၁၂-၂၀၂၀ရက်၊ (၁၆)နာရီတွင် တင်ဒါ ပိတ်သိမ်းပါမည်။ ၁။ ပြည်ပစုံစွာဖြည့်စွက်ထားခြင်းမရှိသော တင်ဒါပုံစံများကို ရွေးချယ်မှု ပြုမည်မဟုတ်ကြောင်း ကြိုတင်အသိပေးအပ်ပါသည်။ ၂။ တင်ဒါပုံစံအပေါ် အတည်အတည်အတည် ပစ္စည်းစာရင်းအင်းအသေးစိတ် အချက်အလက်များ နှင့်စည်းကမ်းချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ အောက်ပါ လိပ်စာတွင် စုံစမ်းမေးမြန်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်- တင်ဒါခေါ်ယူရေးနှင့်စိစစ်လက်ခံရေးကော်မတီ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ရုံးအမှတ်(၁၅)၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၆၅၆၊ ၀၆၇-၄၁၀၁၃၆

အများသိစေရန်ကြေညာချက် ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၃၁/က+ခ)၊ အကျယ်အဝန်းပေ(၄၀x၆၀)ရှိ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော (၂)အံးတံ (၆)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံ (၆လွှာ)ဘယ်ဘက် ခြမ်း၊ အကျယ်အဝန်း(၁၃/၀၇.၆x၅၄)ပေ၊ အမြင့်(၉)ပေရှိ တိုက်ခန်းနှင့်တိုက်ခန်းတွင် အမြဲတစေအသုံးပြုရန်အလို့ငှာတွယ်ကပ်ဆင်ထားသော အရာများနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဒေါ်ခင်ထိုက်ဦး [၁၄/အပ(နိုင်)၀၆၀၇]က ဝန်ခံကတိပြုလျက် ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေက အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ရန် သဘောတူသဖြင့် ရောင်းချသည့်ပစ္စည်း၏ တန်ဖိုးနှင့်တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်မှုကို ကန့်ကွက်လိုပါက ဤသတင်းစာ ကြေညာချက်ပါသည်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသည့်စာချုပ်စာတမ်းမှရင်း အထောက်အထားများဖြင့် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတိမှတ်ရန်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ရောင်းဝယ်မှုကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ခင်စန္ဒာအောင် အထက်တန်းရေး(စဉ်-၃၁၄၆) အမှတ်(၃၇၉)၊ သစ္စာ(၉)လမ်း၊ (၃၉/A)ရပ်ကွက်၊ ၃(မြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ် ဖုန်း-၀၉-၇၅၁၆၉၅၄

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ဖြစ်ကြီးနားမြို့၊ နန်းကျေးရွာ၊ နယ်မြေ(၆)၊ အိမ်အမှတ် (၆/၁၂) ဦးဝင်းဌေး-ဒေါ်အေးအေးသွယ် တို့၏ သား မောင်ဌေးလှိုင်ဦး [၁/မကန(နိုင်)၂၀၇၇၆]သည် မိဘပြောဆိုဆုံးမမှုကို မနာခံသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ် စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။ ၎င်းကိစ္စနှင့် ပတ်သက်သော ကိစ္စမှန်သမျှကို လုံးဝ တာဝန်ယူ မြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ (စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်ခံပါ။) ဦးဌေးဝင်း [၁/မကန(နိုင်)၁၁၉၂၂]

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ လမ်း၊ တံတား ဒါယကာကြီး ဦးမျိုးဝေ (ပုသိမ်) (ဦးချိုဆန်စက်) အသက် (၇၉) နှစ် ပုသိမ်မြို့၊ ကွန်းခြံရပ်နေ (ဦးစွန်မိုင်-ဒေါ်စိန်စိန်)တို့၏ သား၊ (ဦးထွန်းအောင်-ဒေါ်ကြင်မြိုင်)တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်အေးအေးလွင်(ခ)ဒေါ်အုန်းကြည်၏ခင်ပွန်း၊ ဦးရဲဝင်း-Dr. ဝင်းသီတာလွင်၊ ဦးမျိုးကျော်ကျော်ဦး-ဒေါ်နွဲ့ဦးခိုင်၊ ဦးဇော်မျိုးလွင်-Dr.သခင်ဦး၊ ဦးသက်နိုင်ထွန်း-Dr.မြထွေးယဉ်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသဖောင်၊ မြေးခုနစ်ယောက်တို့၏အဘိုး ဦးမျိုးဝေသည် ၁၆-၁၁-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံဆန်စက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း

ဘုရားဒါယကာကြီး ဦးဗထူးချစ် Chief Engineer (V Ship) အသက်(၆၀) ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊ ပြည်သာယာရိပ်သာ၊ သီရိဇေယျာလမ်း၊ ခြံအမှတ် ၁၂ A နေ (ဦးဘတင် - ဒေါ်ခင်လတ်)တို့၏ သားကြီး၊ (ဦးမိုးဟိန်း)- ဒေါ်ကြည်ကြည်နုတို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်ဟိန်းဟိန်းမြတ်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မောင်ချမ်းမြေထူး UIT (University of Information Technology), Second Year ၏ချစ်လှစွာသောဖခင် ဦးဗထူးချစ် Chief Engineer (V Ship) သည် ၁၈-၁၁-၂၀၂၀ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးစောလွင် သုတေသနအရာရှိချုပ် (ငြိမ်း) မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း အသက် (၇၆) နှစ် မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ သုတေသနအရာရှိချုပ်(ငြိမ်း) ဦးစောလွင်သည် ၁၇-၁၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်စန်းစန်းမြင့် အသက်(၈၇)နှစ် စစ်ကိုင်းအသင်း (ရန်ကုန်)၏ နာယက ဦးတင်နိုင်သိန်း-ဒေါ်အေးအေးတို့၏မိခင် ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်သည် ၂၉-၁၀-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ စစ်ကိုင်းအသင်း(ရန်ကုန်)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယကာကြီး ဦးသိန်းခိုင် အမှုဆောင်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၂) (Shwe Bank) အသက် (၈၆) နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ(၃)လမ်း၊ မြို့သစ်(က+ခ)၊ အမှတ်(၉၃)နေ ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း၏ချစ် လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးညီညီအောင်-ဒေါ်ခင်နီလာခိုင်(UAB- Bank)၊ ဗိုလ်မှူးစိုးဝင်းခိုင်-ဒေါ်အေးအေးဝင်း၊ ဦးမောင်မောင်ရဲဝင်းခိုင်(Shwe -Bank)-ဒေါ်နွယ်နီချိုတို့၏ဖခင် ဦးသိန်းခိုင်သည် ၁၄-၁၁-၂၀၂၀ (စနေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဆရာဝန်တင်ရွှေစာပေ မိသားစု

မြေကွက်ရောင်းရန်ရှိသည် ၁။ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ လှည်းတန်းလမ်း၊ ပေ(25x50)၊ ဂရန်အမည်ပေါက်၊ မြေကွက်(၂)ကွက် ၂။ အလုံမြို့နယ်၊ ပဒေသာလမ်း၊ ပေ(27x60)၊ ဂရန်အမည်ပေါက်မြေနှင့်တစ်ထပ်အိမ်အပါ စုံစမ်းရန်ဖုန်း-09-5019628,09-985203774

ကြီးမြန် သစ်ပင် စိုက်ပျိုးလျှင် စွမ်းအင် လည်းရ ပြည်လည်းလှ

မျက်နှာနှင့် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ “နေအိမ်တွင်သာနေထိုင်ရေးအစီအစဉ်(Stay at home)”တွင် အကျိုးဝင်သော မြို့နယ်များနှင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများသောမြို့နယ်များတွင် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနများသည် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ များနှင့် ပူးပေါင်း၍ “COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ခြင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးအသိပညာဖြန့်တင်ရေးနှင့် ပြုမူပြောင်းလဲရေး ဆက်သွယ်ပညာပေး မျက်နှာနှင့်နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် (Mask and Face Shield Campaign)”ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အဆိုပါ လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်တွင် -

- ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း (Mask)၊ မျက်နှာအကာ (Face shield) မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေးအတွက် အသိပေးစည်းရုံး

- လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ပေးဝေခြင်းနှင့် တပ်ဆင်စေခြင်း၊
 - လက်ကိုင်အသံချဲ့စက်များဖြင့် လှည့်လည်အသိပေးပြောကြားခြင်းနှင့်
 - ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ပေးဝေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကင်းဆက်ကို ဖြတ်တောက်ပြီး ထိရောက်စွာကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်မှသာ စီးပွားရေး၊ ပညာရေးနှင့် လူမှုရေးလုပ်ငန်းများကို ပုံမှန်အနေအထားအတိုင်း အမြန်ဆုံး ပြန်လည်လုပ်ကိုင်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည့် အတွက် ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင် လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော် ပန်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ငွေဆောင်မြို့၌ အခြေခံအိမ်ထောင်စုများအား နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ထောက်ပံ့ငွေများ စတုတ္ထအကြိမ် ပေးအပ်

ငွေဆောင် နိုဝင်ဘာ ၁၈
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ငွေဆောင်မြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေစဉ်ကာလအတွင်း ပြည်သူ များ စားဝတ်နေရေးအဆင်ပြေစေရန် အတွက် ပုံမှန်ဝင်ငွေမရှိသော အိမ်ထောင်စုများအား နိုင်ငံတော် အစိုးရမှပေးအပ်သည့် ထောက်ပံ့ငွေ များကို ယမန်နေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက အိမ်တိုင်ရာရောက် လိုက်လံပေးအပ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာတွင် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်ရှိ အိမ်ထောင်စု ၅၉၆ စုအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ထောက်ပံ့သည့် ငွေကျပ် ၂၃၈၄၀၀၀၀ အား ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်လှိုင်က တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ငွေကျပ် ၄၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အိမ်တိုင် ရာရောက် လိုက်လံပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မူပိုင်(ပြန်/ဆက်)

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ		
နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈		
ဟဲဟိုး	၇	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ဟားခါး	၇	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မိုးကုတ်	၈	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ပင်လောင်း	၉	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
လှိုင်လင်	၉	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မင်းတပ်	၉	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ကျောက်မဲ	၁၀	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
နမ့်စန်	၁၀	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
တီးတိန်	၁၀	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ပြင်ဦးလွင်	၁၀	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဆွီဒင်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် ကိုးဦးနှင့်အထက် လူစုဝေးခွင့်ကို တားမြစ်

စာမျက်နှာ » ၁၂

ဂျပန်၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၀၀ ကျော်တွေ့ရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၃

နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၁၅၉၂ ဦး တွေ့ရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၆

ကလေးအားလုံးရဲ့အနာဂတ်လှပဖို့ စိတ်ကူးပုံဖော်ဆောင်ရွက်စို့

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၂၀

လာမည့်နှစ်တွင်ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲနှင့် ခြေစစ်ပွဲမတိုင်မီ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ခြေစမ်းပွဲကစားခွင့်ရရန် ကြိုးပမ်းနေ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈
မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် လာမည့်နှစ်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲနှင့် ခြေစစ်ပွဲများမတိုင်မီ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းအား နိုင်ငံတကာ ခြေစစ်ပွဲများ ကစားခွင့်ရရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။

ယခုနှစ်အတွင်း နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲ များ ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းမရှိခဲ့သည့် မြန်မာ့ လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ်လမှ ဇွန်လအထိ လေးလ ဆက်တိုက် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံတကာပွဲများနှင့် ကာလရှည် ဝေးကွာနေသောကြောင့် မြန်မာ့ လက်ရွေးစင်အသင်း နည်းပြချုပ် ဂျာမနီနိုင်ငံသား အန်တွမ်နီဟေးသည် နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲများ ကစားခွင့် ရရန် မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ထံ တင်ပြထားခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ခြေစမ်းပွဲ ကစားခွင့်ရရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပြီး လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအခြေအနေကြောင့် အခက် အခဲများရှိနေသော်လည်း ကစားခွင့် ရရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်းသည် စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၄ သို့ ၀



မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် နီပေါလက်ရွေးစင်အသင်းတို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ခြေစမ်းပွဲကစားခဲ့စဉ်။